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УТВРЂУЈЕ СЕ да су на главни претрес приступили: 

 
 заменик тужиоца за ратне злочине Небојша Марковић, 
 пуномоћници оштећених Наташа Кандић и Марина Кљајић, 
 сви оптужени, као и оптужени Драган Бачић према коме је 

поступак раздвојен и 
 браниоци адвокати: Бранкица Мајкић бранилац оптужених 

Деветака и Девчића, Градимир Налић бранилац  оптуженог 
Радојчића, Војислав Вукотић бранилац опт.Крњајића, 
Бранко Лукић бранилац оптужених Миодрага 
Димитријевића и Влајковића, Јасмина Живић бранилац 
оптуженог Перића, Бранко Димић бранилац опт.Јосиповића, 
Гордана Живановић бранилац опт.Јована Димитријевића, 
Слободан Живковић бранилац оптужених Стојановића и 
Бачића, Бранислава Фурјановић бранилац оптужених 
Косијера и Стевановића, Радослав Шошкић бранилац 
опт.Николајидиса. 

 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: За Драгана Бачића да ли можемо да спајамо ове 
поступке? У реду је. 
 
 Суд доноси 
 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 
 
 СПАЈАЈУ СЕ кривични поступци против оптужених Љубана 
Деветака и др., који се пред овим судом воде у предмету К-По2 22/10 и 
кривични поступак против оптуженог Драгана Бачића који се води у 
предмету К-По2 1/11 ради вођења јединственог поступка и доношења 
једне одлуке, с тим што ће јединствени кривични поступак убудуће се 
водити под бројем предмета К-По2 бр.22/10. 
 
 Приступили су и сведоци Мирољуб Марић и Драган Грујић. 
 
 Није приступио сведок Миле Гавриловић, а обавестио Службу за 
сведоке да није у могућности да се одазове позиву суда с обзиром на то 
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да му се жена повредила и да је лошег здравственог стања с тим што 
ће се у неком наредном периоду одазвати. 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите. 
Адв.БРАНКО ДИМИЋ: Извињавам се, уколико не будемо завршили 
молим за дозволу у 13,30 да напустим, а остаће колега Бранко Лукић. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Завршићемо данас пошто иду судије на сахрану, па 
око 15 до један, можда и мало пре. 
 

Суд доноси 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 

Да се главни претрес ОДРЖИ. 
 
  Претрес је јаван. 
  
  Главни претрес СЕ НАСТАВЉА у 09 часова и 44 минута. 
 
 

НАСТАВАК ДОКАЗНОГ ПОСТУПКА 
 

ИСПИТИВАЊЕ СВЕДОКА 
 

СВЕДОК МИРОЉУБ МАРИЋ 
 

 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добар дан господине Марићу, јесу ли Ваши лични 
подаци од оца Слободана, по занимању сте електричар, адреса Ваљево, 
Улица Синђелићева број 3/2, рођени у Прокупљу, 1966. годиште? Да ли сте 
у неком сродству са оптуженима у овом поступку? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Не, нисам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. 
 
 Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ са личним подацима као на 
записнику из истраге Ки.В 7/2007 од 29.06.2007. године. 
 
 Са оптуженима несродан. 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Бићете саслушани као сведок, као сведок сте дужни 
истину да говорите, давање лажног исказа је кривично дело. Нисте дужни 
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да одговарате на поједина питања уколико би себе или неког свог блиског 
сродника изложили тешкој срамоти, знатној материјалној штети или 
кривичном гоњењу. Пре него што кренете да сведочите положићете 
заклетву прочитавши тај текст испред Вас. Да ли има ту текст заклетве 
испред Вас? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Заклињем се да ћу о свему што пред судом 
будем питан говорити само истину и да ништа од онога што ми је познато 
нећу прећутати.  
 
 Опменут, упозорен, а након полагања заклетве изјављује: 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли има ту нека столица да сведок седне? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Има. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Седите онда и спустите тај микрофон, биће лакше 
и Вама и нама да Вас боље чујемо. Пред Вишим судом у Београду води се 
кривични поступак против четрнаест лица због кривичног дела ратни 
злочин против цивилног становништва. Предмет оптужбе је страдање 
шездесетдевет цивила хрватске националности у месту Ловас у октобру и 
новембру месецу 1991. године. Ближи предмет оптужбе је напад на Ловас, 
страдање цивила у нападу, затим убиства, телесна повређивања, 
противзаконита затварања цивила у овом периоду у селу  и догађај на 
тзв.минском пољу и страдање цивила приликом тог догађаја. Ви сте давали 
исказ пред истражним судијом овог суда 29.06.2007. године, из тог исказа 
произилази да сте у том периоду били тамо, да имате извесних сазнања о 
овим догађајима. Предложила Вас је одбрана оптуженог Миодрага 
Димитријевића за сведока па ћете испричати суду све од када сте у Ловасу, 
на који начин сте доспели тамо, у којој сте јединици били и шта знате 
везано за ове догађаје, напад, дешавање у селу, минско поље, све што Вам 
је познато. Изволите.  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да сам причам или ћете да ме питате? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па причајте од кад сте, с којом јединицом, откуд 
Ви тамо? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па послали су ме са групом људи, не може то 
да се каже јединица, нас једанаест-дванаест, послао нас је потпуковник 
Ђокић тадашњи из Ваљева. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Искључите ову климу,  па ћемо. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Једино да вичем. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Угасите то.  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да ли може да се појача? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите. 
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Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Из ТО Ваљево нас једанаест-дванаест, нисам 
тачно сигуран, послати смо у Ловас. Тамо смо дошли неких два дана, 
други дан можда, други или трећи дан кад је Ловас освојен, тада смо 
стигли у Ловас. Стигли смо са намером да, са задатком да будемо 
обезбеђење потпуковнику Димитријевићу и да га чувамо једноставно јер 
смо имали неке информације у Ваљеву да је био угрожен. Кад смо дошли 
тамо први дан или два потпуковник Димитријевић није био ту, не знам 
неком од мештана смо предати и смештени смо у школу, у основну школу 
у Ловасу смо смештени, а придотати смо љишкој јединици, ту смо давали 
неке ноћне страже и правили заседе тих пар дана док нисмо отишли по 
потпуковника Ђокића. Нас је по потпуковника Ђокића одвезао мислим 
мештанин. Отишли смо ја, Пеђа Борић, мислим Влада Рус колима у 
Чаковце по Перића, потпуковника Димитријевића, а Перић је исто, ту су 
исто стационирани били Дарко Перић и потпуковник Димитријевић јер је 
од Ђокића стигла наредба да је животно угрожен потпуковник 
Димитријевић зато смо и отишли тако тамо. Узели смо га и после тога смо 
били заједно у Ловасу, мислим заједно, нисмо заједно спавали у истој 
просторији, он је спавао у другим просторијама, ја сам спавао са осталима 
у школи у Ловасу, мислим то ми је био првенствено циљ и задатак. 
Међутим сами ти догађаји у Ловасу нису кретали баш како је требало да се 
иде. Нама је у међувремену кад смо већ, то могу да посведоче и људи из 
љишке чете, кад је Аруна рањен, њихов војник ни крив ни дужан, ми јесмо 
тада извршили неко чишћење око три или четири куће, слагаћу сад колико 
је било. Нисмо користили ни бомбе нити је неко убијен, нити је силован 
неко, нити ништа, то говорим за моју јединицу и за нас што смо урадили. 
После тога смо отишли по потпуковника Димитријевића где није било у 
Чаковцу, не знам, за Чаковце не знам шта се дешавало, Димитријевић и 
остала војска, отишао сам по потпуковника чак шта и сам је долазио пар 
пута на положај код нас да нас обиђе што је ретко тад било од официра, то 
је то. 
 У самој акцији у Ловасу нисам учествовао, сад не знам шта Вас даље 
интересује. Моје учествовање, чије, команде или шта, кажите, не знам шта 
да причам? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Овај догађај на минском пољу, причали сте у 
истрази да имате неких сазнања. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па имам, то у минском у принципу, ја сам 
рекао моја група људи, да не кажем јединица јер то је одељење више, може 
да се своди, пошто не може да се сведе ни у вод формацијски, није 
учествовала у самој акцији. Ко је повео ту акцију, лепо сам и онда рекао не 
знам тачно, да ли је Дарко, да ли је неко други, знам само да је свађа била и 
да му је официр одбио био да води ту акцију. Ко је у међувремену ту 
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акцију, то не знам, у самом минском пољу, једноставно касније сам чуо да 
је један мештанин закачио мину, да је тројица наших рањено и да је тако 
почело. Значи уопште био сам у сасвим контра делу, у акцији нисам 
учествовао. Знам где се налази минско поље, да сам га нашао, био сам 
тамо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: То је сада нека нова околност коју сте саопштили, 
нисте рекли истражном судији да је Дарку Перићу неки официр одбио да 
води ту акцију. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја нисам рекао да је официр, ја сам рекао да 
је било свађе и да можете да проверите код њихових војника и остало ко је 
и шта је. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Нисте то причали у истрази, а прилично сте 
детаљно објашњавали. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па можда сам негде за ово, ја Вам кажем 
како је било, а на крају што, ако је то нетачно позовите има Дарко Перић 
своје војнике. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Имате ли још нека сазнања или да кренемо 
са питањима? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Крените с питањима. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добар дан господине Марићу, ја сам Бранко Лукић 
и браним потпуковника Димитријевића у овом поступку. Рекли сте нам да 
сте дошли у Ловас отприлике два дана након освајања или ослобађања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли је Вама укључен микрофон? 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли можете да ми кажете до када сте остали у 
Ловасу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Мислим да је то био 19. кад је дошла војна 
полиција и тад нас све одвела из Ловаса, 19.10. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Шта су били конкретно Ваши задаци у Ловасу да 
ли можете да нам кажете? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Моји лично задаци и нас што смо били 
задатак нам је био да чувамо потпуковника Димитријевића. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ:  И ко Вам је то наредио? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Потпуковник Ђокић, касније пуковник. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Гласније, ја Вас молим. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Потпуковник Ђокић, касније пуковник, 
једино да вичем, ја не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Боље и да вичете него да Вас оптужени не чују 
позади. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Пошто сте били у Ловасу неколико дана да ли 
можете да ми кажете какве униформе сте виђали у селу? 
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Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па то знају и мала деца, да су то биле 
разнолике униформе, свих врста. «Душан Силни» је имао једну, нису то 
класично војне униформе, било је мешовито, једноставно као и свуда, ниси 
имао. Разних униформи је било, од маскирних до одела, са пушкама, 
разних униформи је било. Ко је шта стигао то је и носио. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли сте Ви познавали терен у Ловасу и око 
Ловаса у то време? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не, тад сам дошао први пут у Ловас у 
животу, тад сам га и видео. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли је неко из Ваше групе познавао терен? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не, не, то су све Ваљевци које ја знам. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Рекли сте да Вам је задатак био да обезбеђујете 
потпуковника Димитријевића. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Са тим смо кренули у Ловас. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Колико дана након Вашег доласка у Ловас Ви њега 
доводите у Ловас из Чаковаца? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Слагаћу Вас да ли је то после два или три 
дана, знам да смо кад смо дошли једно вече одмах отишли дали у гробље 
једну стражу и две смо постављали замке горе на истурено неко одељење, 
сад да не улазимо и после тога је стигла наредба мештанин је дошао јер ми 
нисмо ни знали пут од Ловаса до Чаковаца како, он нас је одвезао по 
потпуковника Димитријевића, где смо га узели, били су тад у расправи он 
и Дарко Перић, због чега и шта то они знају. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Та расправа је дакле била тај дан када сте Ви 
отишли по Димитријевића у Чаковац 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Да, то сам рекао и прошли пут да је било 
распоравке и када смо отишли по Димитријевића. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли је Вама потпуковник Димитријевкћ издавао 
наредбе било када у то време? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па не може да се каже да су то биле наредбе, 
то су више били савети, а овако наредбе, никакве није, није ми издао 
наредбу, иди то, иди то, него долазио је лично на положај где смо давали, 
саветовао нас више оно као отац дина, него, не знам, не знам како то да 
објасним, за разлику од многих који су били по бункерима и чамотињама. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли сте Ви некоме подносили извештаје у то 
време? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Не, никоме, никоме, имао сам само 
Димитријевића и усмено шта је требало да се обавести, обавештавао сам 
усмено, није, а иначе мени је претпостављени ако хоћемо право, био 
Ђокић, он је могао да ми каже, сутра остави Димитријевића, иди у, иди код 
Јанковић Јанка.  
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Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли сге некада потпуковника Димитријевића 
видели са неким средством везе у то време у Ловасу, било радиостаница, 
било руп? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Није имао потпуковник Димитријевић, у 
Ловасу је имао само нас и никог више, а нисам видео стварно средство 
везе, али има ту других ствари. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли је Вама познато из тога времема, каква је 
била улога потпуковника Димитријевића у Ловасу у то време? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Кажем Вам, није ми била јасна, ни дан-данас 
не знам, не знам улогу, јер када сам сложио и касније и чинове и нека 
сазанања, неке ствари су много отишле контра од размишљања. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли сте Ви имали нека средства везе? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Не, никаква, лично смо комуницирали. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  А неко из те Ваше групе? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Нико, нико, нико. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  На који начин сте Ви комуницирали са другима? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Лично, директно, значи, имали смо заједно, 
није то, то је једанаест људи који су у обезбеђењу и остало, а са љишком 
четом, познајем, не преко њих, преко других сазнајемо приче, значи, није 
никада, не видим што је то лоше било ако смо некоме прискакали у помоћ 
и у попуни. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли сте имали курира у оквиру Ваше групе? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Нисмо, нисмо, нисмо. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли Ви знате, којој већој јединици је припадала 
Ваша та група? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Моја група је припадала ТО Ваљево, при 
градској команди, тако нешто, између, сада не могу тачно да кажем, али 
при ТО Ваљево. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли сте добијали наређења од Лончара или, 
односно тада Друге бригаде? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Не не, од Лончара, нисам имао ништа са 
Лончаром. Кажем, мени је претпостављени био Ђокић, дао да чувам 
Димитријевића, као што је Дарку Перићу, претпостављам Лончар. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли сте подносили извештаје некоме из Друге 
бригаде? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Не, не, не. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли Вам је познато, које јединице из ТО Ваљево 
су се налазиле у Ловасу у то време? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Када сам ја дошао, била је љишка чета, 
Лозничани и ми. После тога је једном, мислим да је један дан, један дан 
дошао, мислим Дарко са диверзантима на један дан, не знам због чега. 
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Долазили су оно санитет и остали и до пред сам догађај, после је дошла 
противдиверзантска чета и до пред сам догађај. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли знате, да ли је неко из Друге бригаде. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Мени се чини, лозничка била, молим? 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли из Друге бригаде? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Из Друге бригаде, били су тенкисти 
Лукићеви из Друге бригаде, да. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Јесте видели тенкове у то време? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Како да не, видео сам. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли је потпуковник Димитријевић у то време по 
Вашем мишљењу, могао да нареди било шта, рецимо тим тенкистима који 
се налазе у Ловасу и да ли сте Ви видели лично да он њима нешто 
наређује? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па, прво што знам да није наређивао, а 
друго, није имао никакве услове. Овде ако је неко био војник, зна да се 
наредбе, како се врше наредбе, значи, мораш да имаш од шифрарника до 
података, до свега, да би неком издао неку наредбу, нећеш да му кажеш, еј 
Марићу, иди и једи печење, него зна се како се издају наредбе. Био је сам и 
са нама и значи ако је могао све то да обавља десет, дванаест људи, онда је 
то. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли сте га, наша питања правничка некада не 
изгледају логично, али молим Вас да Ви ипак покушате да одговорите, 
колико год Вама то изгледало непотребно. Да ли сте видели 
Димитријевића да је издавао нешто припадницима љишке или лозничке 
чете у то време у Ловасу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Није, јер ја сам дошао директно са њим и 
био сам са њим, значи, ја кажем, стварно не знам, ни дан-данас ми није 
јасна функција Димитријевића, јер, да ли је можда требао, ту су биле БИЕ, 
ЦИЕ и сви остали, ЦИА највише, па не знам, мислим, шга је у питању. Јер 
немогуће је, касније, по мом сазнању, немогуће је командовати на тај 
начин. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли сте у то време видели да су у селу Ловас 
присутни добровољци? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Јесу. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли сте видели некада да је Димитријевић 
потпуковник њима издао било какво наређење? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Није ни могао. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли је у селу Ловас у то време постојала 
полиција? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Јесте, па имали су све, од пунктова до 
задруге, школе и остало. 
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Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли сте видели да је потпуковник Димитријевић 
издао некада неко наређење припадницима полиције у Ловасу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Мислим да је издао наређење, можда 
састанке и ово где сам доле, али директно нисам видео да је издао 
наређење. Мислим и то са наређењима зна се, и у овом суду, ко може коме 
да наређује.  
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли у то време, према Вашем сазнању, пардон, 
постојала територијална одбрана у селу Ловас? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Јесте, организовала се, чим су имали 
пунктове и остало, имало је тамо и. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли сте Ви видели када сте се кретали са 
потпуковником Димитријевићем да је он некоме припаднику 
територијалне одбране издао неко наређење? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Не, нисам видео, јер није имао потребе, ту 
смо били. А то колика је овлашћења имао, то могу да Вам кажем, он је 
имао толико овлашћења да смо морали да питамо трећег човека да пусти 
мог војника кући хитно, да му напише папир, тај Јоца, могу сви да. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Тај Јоца, коме је припадао, да ли знате? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  У мојој јединици је припадао, требао човек 
да оде, жена му је била трудна код куће, да узме ауто, није могао 
Димитријевић да потпише то, него је морао да се јави Деветаку или 
помоћнику Деветака. Ја стварно Деветака не знам и не познајем и. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Зашто да се јави, да добије пропусницу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Да добије пропусницу за ауто, да би се 
вратио,  ето, а ми чувамо потпуковника који то не може да уради, мислим. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли је Вама познато, у то време, коме је био 
потчињен одред ТО Ваљево? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Одред ТО Ваљево је потчињен био Лончару. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Коме, не чујемо, молим Вас гласније због свих. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Ја мислим да је ТО одред потчињен 
Лончару, потчињен. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли сте Ви некада били негде командант? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:   Јесам. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Где сте били командант Ви? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Био сам Српске гарде у Лопарама. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Коме сте Ви припадали? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Другој мајевичкој бригади, Момиру Зецу, 
претпостављеном. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Како сте Ви постављени да будете командант 
Српске гарде у Лопарама? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па постоји одлука. 
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Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли је то био формалан акт или Вам је неко 
рекао, да ли можете да нам објасните? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Формалан акт, не, не, имао сам одлуку коју 
сам примио и тако сам постао командант Српске гарде у Лопарама. Пре 
тога сам био командир вода резервног састава полиције, командир 
резервног састава полиције у Лопарама, па после командант. Зато знам да 
је много велика разлика командант и командир. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Да ли је Вама познато, да ли је чин постављења 
команданта увек формалан чин или може да се уради и неформално? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па, код нас је било свега, има милион 
команданата самозваних који су постали команданти, што у оквиру војске, 
у оквиру ЈНА то није могуће извести. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Добро. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Указима се деле чинови, зна се како се деле. 
А на крају то зна и БИА и ЦИА. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Хвала, то је све што сам имао за Вас, хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Оптужени, да ли имају питања? Миодраг 
Димитријевић, Радован Влајковић? 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Марићу, сада си овог тренутка рекао 
да мислиш да је одред, ако сам те добро чуо, да је одред био потчињен 
мени, Миодрагу Димитријевићу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Не, Лукићу сам рекао. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Лукићу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Не, овом Лазаревићу, потчињен команданту 
борбених дејстава, да. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Опростите, нисам добро чуо. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Како ниси чуо? 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Нисам добро чуо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ја не знам сада шта причате. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Коме је ваљевски одред потчињен, 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Рекли сте Лончару. Зашто сада помињете неког 
Лазаревића? 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Опростите госпођо судија, ја сам 
погрешно чуо. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Лончару, команданту борбених дејстава се 
увек команданти потчињавају, немојте окретати нешто. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Нешто си говорио код истражног 
судије, данас то овде ниси рекао, да је нешто, о некој акцији за чишћење, 
овај, тамо оног рејона силоса и тако, било говора, договора и да је та акција 
била планирана, не знам ни ја, много раније, раније, а да је ту акцију 
обуставио капетан, тенкиста Лукић, јер није хтео да да тенк за, овај, за  т у 
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акцију. Па те ја питам, да ли можеш нешто мало да нам појасниш о томе, 
баш ме то живо интересује. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Тих дана када смо дошли у Ловас, кажем, 
други или трећи дан, може у војној документацији да се нађе када је Аруна 
рањен, извршили смо ту неки претрес кућа, ту смо нашли неке касете што 
смо предали «Душану Силном». 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Гласније, ево оптужени реагују да Вас не чују, 
молим Вас гласније. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Кажем, предали ту касету «Душану 
Силном», али остало је пушкарање из правца силоса и то сви знају да се 
увек вршило пушкарање из силоса, из правца силоса се вршило у договору 
са Аждајом, са још неким људима из «Душана Силног», јер са наше стране, 
није њихов рањен, него наш је рањен. Гледали смо да одемо то, да 
очистимо тај део и онда смо дошли, наишли на минско поље, нисмо ни 
знали да је минско поље и онда је био договор да Лукић крене са 
тенкистима, са једним тенком да поведемо четири, пет мештана Срба, 
нормално, јер овде све може да се окрене, да поведе четири, пет мештана и 
да кренемо да очистимо тај део до силоса. То се ради о тој акцији, значи, то 
је акција која је планирана када је Аруна рањен. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  А када је то Аруна рањен, да ли се 
сећаш? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Аруна, па ето, сада ћу да Вам кажем, други 
дан, ми смо у Ловас дошли, други, малтене трећи дан, други или трећи дан. 
Није провео ту, четири дана није провео у Ловасу. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Марићу, неки сведок Стојковић 
Живан, командир вода, Стојковић Живан. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Приближите уста микрофону, не морате сведоку 
да се окрећете, да бисмо Вас боље чули. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Неки сведок овде Стојковић Живан, 
командир вода у противдиверзантској чети овај из Ваљева, у својој изјави 
ВБА каже да је постојао неки инцидент у вези са неким камионом «Ивеко» 
у Ловасу. Да ли можда знате Ви нешто о том камиону? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Знам, камион је стајао у центру Ловаса, 
металик сиве боје, «Волвота» камион, то знају сви. Не знам само ко је хтео 
да га «дигне». 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Да ли знате можда где је завршио тај 
камион? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Не знам, не знам. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Да ли сте можда чули за некога кога 
зову Боксер из Ваљева? 
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Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па сада, он се налазио у Дарковој јединици, 
јединици Дарка Перића. Сада, да ли му је.  
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  А ништа више о томе не знаш? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па дружили смо се, били смо можда мало 
већи пријатељи него према осталој војсци, како сада. Ја сам Ваљевац, 
схватите и то. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Ја сам чуо из неких прича, тамо у 
Ваљеву. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Не можете то сада, немојте, чули из неких прича, 
тако се не постављају питања. Ево седите три године, сада ће и четврта у 
овој судници – ја сам чуо из неких прича. Питање, одговор, примедба на 
крају и евентуално предочавање исказа неких сведока. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Да ли си ти чуо можда да је на неки 
начин тај Боксер руководио и командовао са неким људима у одреду? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Причало се свашта се причало, сада, причало 
се да су умешани тај Боксер и Петроније у одвођењу мештана доле, али ја 
то нисам видео и не могу да посведочим. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: Ја се извињавам, ми овде ништа не чујемо, 
нема смисла. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Гласније, господине Марићу, зашто сте остали без 
гласа потпуно? Овде су људи који одговарају за тешко дело, морају да чују 
шта Ви причате, они се бране. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  За везу Дарка Перића и тог Боксера, стварно, 
има доста људи у његовој чети, мислим, који могу то да посведоче и да по 
причи. Незгодно ми је да причам о нечему шга сам чуо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да ли Ви имате сазнања неких или немате? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Каквих сазнања, да сам чуо или да сам видео 
или доживео мислим сазнање? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ако сте чули да причате, ко Вам је то рекао, одакле 
та сазнања, именом и презименом? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па, ако је сазнање, чуло се, причало се по 
школи, пошто су они били спрат изнад нас, ми смо били спрат доле, да их 
тај Боксер одводи са Петронијем тамо неке на неко место, ето то сам чуо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:   Да одводи неке, на неко место. Ко Вам је причао? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па имате цео списак његове јединице на 
папиру, па проверите. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Шта суд има, то је друга ствар, Ви сте овде да 
потврдите нека своја, или непосредна сазнања или посредна сазнања, да 
кажете ако сте нешто чули, ко Вам је причао. 
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Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Не може ту да прича много, ако смо у школи 
стационирани ја и противдиверзантска чета, на спрату ко може да прича? 
Може да прича ми и они, можемо да чујемо од њих и они од нас. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  И шта сте то чули, да чујем? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па чуо сам од њихових војника да су неки 
војници вођени, да посете те заробљенике. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Када, у вези чега да посете, које заробљенике, где 
су заробљени ти? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Где су заробљени, не знам, ја сам рекао, 
имали су касету, имали су све. «Душан Силни» је заробио доста људи, то 
се зна, Дарко Перић није могао да их зароби, јер је тек дошао из Чаковаца, 
значи то имате, не знам, не разумем, не знам шта да кажем на питање. Шта 
хоћете да кажем, да сам убијао Муслимане? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:   Не знам која су сазнања. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Ја то нећу да кажем, јер није истина. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Изволите даље са питањима. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Код истражног судије нешто си 
говорио о неком повраћању људи из твоје блиске околине. Да ли можеш да 
ми кажеш на шта се то односило, то повраћање, како си га ти назвао? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па опет, мислим, ја стојим да су људи 
повраћали и нешто, али сада нисам био присутан шга су видели, шта су 
доживели, углавном људи су излазили после посете тим заробљеницима, 
неки су повраћали и били незадовољни. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  А где су ти заробљеници, где се то дешава, у ком 
објекту су заробљени, где је то? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Ја Вам кажем шта сам сазнао у школи, а 
заробљени су, ко их је заробио и где их је ставио то не знам, постоје 
службе које су радиле то. Ја нисам ни ушао у тај објекат где су 
заробљеницци, значи. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Значи, знате где су били? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Нисам ушао у објекат, објекат је ова цела 
зграда, нико не зна где им се врши суђење, нисам ушао у тај објекат. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  А где су били заробљени? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Молим? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  А где су то били заробљени? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  У објекту у Ловасу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  У ком? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Ја да могу да Вам покажем ту зграду, али ја 
мислим да је то био подрум у згради, али нема везе. 
РЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Молим? 
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Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Нисам био у тој објекту, како да Вам 
одговорим, не желим да Вам одговорим на то питање, јер не знам, немојте 
ме малтретирати. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро. Изволите. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Господине Марићу, овај, код 
истражног судије сте нешто говорили да овај, да сте навече пре овог 
минског поља, играли карте неке са Перићем, Борићем и још некима тамо. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Јесмо, то је било, увече смо седели и играли 
карте у оној сали горе на спрату, мислим, играли карте. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Да ли можете нешто да нам испричате 
из тог разговора, о чему се ту дискутовало, шта се расправљало, обзиром 
да сте Ви знали, извидели, нашли то минско поље тамо, овај, па да ли 
можда нешто, у неком разговору рекосте ли Перићу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Рекао сам да има, ја сам рекао када смо 
играли карте, сада колико је то допрло до њега у то време, у то нећу да 
улазим, да постоји минско поље и да смо, којим смером смо кренули, али 
сматрам да му је то ушло на једну страну увета, а на другу изашло. Није 
био тада вољан да слуша. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  А овде на суду Перић изјави да су 
Вашу ову групу која је дата и Ви који сте дати мени за обезбеђење, 
називали пацови, па ми реците, молим Вас, да ли је то тачно и ако можда 
знате, зашто вас то назваше «Пацовима»? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па не знам зашто, вероватно да би нас 
«Кобре» јеле. Ја стојим суду да не изађем никада из тог Ловаса, никада 
нисам однео ништа, никога нисам малтретирао, стојим иза тога. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ко Вас је прозвао за то? Ви сте сведок овде да 
испричате каква имате сазнања, што се Ви браните сада овде. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Имало је јединица, сада ко је од тих, имале 
су јединице разне, ко кога како зове, то ми је. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Изволите даље са питањима. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Само још једно питање, молим Вас, 
да ли сте чули да је Ловас, знате шта је «чишћење» претпостављам. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Знам. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Да је Ловас после заузимања, 
«чишћен» и ко је то радио? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  После заузимања, ја кажем, могу за себе да 
кажем и за своју јединицу, када је Аруна рањен, упали смо у три или 
четири куће, смо упали, то смо одрадили. Ловас директно ко је могао да 
чисти, могао је да чисти «Душан Силни», јер је он међу првима и ушао ту 
и остало. Све структуре власти су функционисале у Ловасу, тако да, када 
сам у том смислу. 
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Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:  Хвала, немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Изволите, Влајковић да ли има питања, нема? 
Изволите, ја гледам Јосиповића. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ:  Добар дан, господине Марићу, ја сам 
оптужени Влајковић. Имам једно питање, мислим да је лако питање, ко 
предложи да идете по Дарка у Чаковец, после тога, када сте наишли на 
минско поље, ко је то, која личност, конкретно мислим? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  По Дарка у  Чаковце? 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ:  У Чаковце, да. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Ја сам ишао у Чаковце по Димитријевића. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ:  По Димитријевића? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  По Димитријевића, Ђокић, потпуковник 
Ђокић, тако нам је мештанин рекао да је наредио, јер је нас Ђокић и 
послао, потпуковник, касније пуковник и. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ:  Можете ли да ми опишете Аждају, како је 
изгледао? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Висок, ћелав, крупан из «Душана Силног». 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ:  Да ли знате шта је он, коју је он функцију 
имао тада у «Душану Силном»? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па, у «Душану Силном»: 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ:  Да ли се он питао за нешто или је био 
обичан добровољац? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па није баш био обичан добровољац, он се 
показао у «Душану Силном» у то време добро, мислим да ми је Баста или 
не знам, не могу да се сетим тачно човека који се, како им се звао 
командант тадашњи у Ловасу, слагаћу, био је ту он, Петроније, Сима, био 
је, било је ту. Ја мислим касније да се, ако Вас то интересује, «Душан 
Силни» када се раздвојио 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ: Причајте Ви слободно. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Да су се они после раздвојили, да је Аждаја 
повео «Беле орлове», а Сима је направио своје «четнике», то је после већ 
када је почела Босна и остало. А иначе, они су заједно од Шида, 
Товарника. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ:  Имате ли сазнања, како је Аждаја, мислим 
да ли се дружио са припадницима одреда, противдиверзантског одреда? 
Мислим, имате ли сазнања, да ли сте га виђали са неким из одреда, са ким, 
са мном, са неким? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  У школи смо ми били и тада одред, нисам 
нешто виђао. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ:  Да ли је он долазио у школу? 
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Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па, код мене је дошао једном, да ли он или 
једном када смо требали да дамо ту касету, али то је било пре него што сте 
Ви дошли. Мислим, знао је место и остало, али, а о стању Ваше чете, Ваш 
командир, командант може боље да каже. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ:   Добро, то ми знамо какво је било стање. 
Од кога су могли добровољци да добијају муницију и оружје? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Само од наоружаних формација наших. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ:  Од наших формација? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па да. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ:  Којим то? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Не мислим, када кажем нашим, мислим на, 
уопште на, а ко је дао мени оружје? Дала ми је војска оружје, није ми дала. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ:  Кажете да сте 18.-ог са својом групом 
били у заседи, да ли на гробљу или у колиби? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Код колибе, у гробљу је био стални, то 
гробље је било стални положај, значи где се попуњавало. То је било стално 
место, стража где се давала, а заседа се давала код колиба, код колиба се 
правила заседа, код колиба се пред зору повлачила. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ:  Ко је ту још давао те заседе, која 
јединица? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Ту су Љижани држали са једне, једна 
постоји између Љижана и сада слагаћу које јединице, празан простор где 
је, знам да је љишка јединица ми ближа била од ове друге, а са Љижанима 
сам био бољи, тако да њих знам. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ:  Значи, ви сте се мењали на том истом 
месту, у колиби? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Да. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ:  Љижани и ви, добро. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Да. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ:  Пошто ти ниси школован официр, ниси 
учио школу резервних официра и то, али чисто онако, ајде пошто овде у 
судници, у судници нема, да кажем, официра, али суд нема школоване да 
кажем официре, али можете да објасните мало, Ваша сазнања пре акције, 
како се то планира, ко то неке одлуке доноси? Ајде ми кажемо то официри, 
одлука,  задатке. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Питајте за конкретне ствари, ово су питања за 
вештака војне струке, а посебно лице које, кажете, није официр. Питајте за 
конкретан догађај. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ:   Са ким се то планира акција, са којим 
лицима. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Па мислим, одбија се одговор на то пигање, са ким 
се планира акција. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ:  Са којим он то лицима прича. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Сведок је човек са лица места и прича непосредна 
сазнња. А сада, са ким се планира акција. Нити знамо која акција, нити на 
шта се односи. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ:  Претреса терена, винограда и то. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  У смислу претреса. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:   Да ли знате за ову конкретну акцију у којој је 
дошло до страдања на том минском пољу, са ким је то планирано, ко је 
договарао, шта се ту дешавало? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Не знам, нисам присуствовао том састанку и 
нешто, знам како се праве акције, али. Начин прављења акције знам, али, 
сада. 
Опт. РАДОВАН ВЛАЈКОВИЋ:  Добро, хвала. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Скупе се команданти јединица се скупе, 
договоре се ко, шта, из ког смера нападају и остало, али не знам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Јесам ја Вас добро разумео, да сте Ви право из 
Ваљева дошли у Ловас? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Нисте свраћали у Чаковце, је ли тако? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Нисам свраћао у Чаковце, наша јединица 
није. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  И имали сте задатак да се јавите Димитријевићу 
да га чувате? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Да, Димитријевић није био у Ловасу и 
јавили смо се мештанину неком. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Коме сте се јавили? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Неком мештанину, сада не могу да се сетим. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Шта је тај мештанин радио? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Сместио нас је у школу и онда је дошао. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Какво је он имао задужење када се Ви њему 
јављате, ко је то? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Ми смо дошли у Ловас очекујући једну 
особу. Сачекала нас је друга особа и рекла да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Немојте ми објашњавати оно што Вас не питам, 
то ме не интересује шта сте Ви очекивали, него коме сте се јавили, шта је 
тај по функцији? Да ли сте дошли до првог мештанина на улици, па му се 
јавили или сте отишли негде? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Нисмо, сачекао нас је човек мештанин, сада 
не могу да познам тог човека, сачекао нас је. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Да ли је био у униформи? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Тада су скоро сви носили униформу, сви. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Да ли је имао плаву или шарену или зелену 
униформу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Питате ме после двадесет година. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Па, питам Вас. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Не могу да се сетим. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Ви ако се не сећате, немојте да се сетите. Да ли је 
вама то било речено да ће неко да вас сачека? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Јесте, јесте и ми смо очекивали да ће ту бити 
Димитријевић. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Добро и сада нема Димитријевића, кажете да је 
била још нека јединица Ваша, из ваше територијалне одбране, ТО Ваљева. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Јесте. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Јесте се ви неком из те јединице јавили? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Одмах када смо били у школи, јавили смо се, 
мислим да му је надимак Лаки, да је држао на Убу кафић, ако Вас то 
интересује, то да ли је био водник, коме је он то рекао и тада смо добили 
задатак, те гробове и ту заседу. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Ко Вам је, баш ме  то интересује, ко вам је дао 
задатак? Ви кажете да вама командује Ђокић? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Док није дошао Димитријевић, па шта ћу ја 
да седим скрштених руку? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Немојте Ви мени објашњавати, ја Вас питам, 
ко сада Вама командује? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Мени и даље командује Ђокић, али ме је 
сачекало лице. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Да ли Вам је Ђокић наредио да идете на положај, 
да држите страже? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Није. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Па ко Вам је наредио? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  То смо самовољно урадили. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Самовољно? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  А овде сте причали како се зна и како се 
командује и како се дају наредбе и тако даље, а сада говорите да је било 
самовољно. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Како Ви сазнајте, где треба да држите страже, ко 
Вам о томе говори? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Лепо сам Вам рекао, господине. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Немојте тако да ми се обраћате, лепо сам рекао, 
него само одговорите ако знате. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Не знам име човека, заборавио сам, пре 
двадесет година, заборавио сам. Значи, једино ми је остало да кажем, шта 
Ви хоћете, шта год хоћете. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Били сте тамо више дана? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Да ли је постојала полиција, територијална 
одбрана? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Јесте. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Добровољци? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Јесте, јесте. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Значи, из које структуре је тај који Вама каже 
шта треба да се ради, где треба да се иде? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Он је поменуо за тог Лакија неког. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Ја питам, ко је био и ко њих обавештава где треба 
да иду, молим Вас. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Рекао сам. 
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Рекао је сведок да је придодат љишкој чети 
чим је дошао, према томе, нема даље испитивања, онај ко командује 
љишком четом, претпостављам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:   У реду је, идемо даље са питањима. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Молим Вас, рекли сте да сте ишли на страже, да 
су Вам дали задатак да идете на стражу. Да ли Вам је дао тај Лаки тај 
задатак? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Лаки ми је дао задатак, јер је то из љишке 
чете, јер када смо дошли, припали смо љишкој чети, јер мораш ту са неким 
да будеш. Онда смо ишли, Лаки из Љига, мислим да је био водник тада и 
он је баш држао до мене један део и показао где ћу ја да држим други део. 
Мени је запало да држим гробље, један део где је гробље и једно истурено 
одељење које се  даје само ноћу, пошто није могуће чувати га дању. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Да ли знате, ко је Лакију то рекао, ко је њему 
издао задатак? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Не знам, вероватно претпостављени у 
љишкој чети. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Да ли знате нешто о тим људима из Ловаса, 
кажете, био је одред «Душан Силни». Да ли је била територијална одбрана, 
да ли је била полиција? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Било је, они су имали своју полицију, имали 
су своју полицију, своје пунктовве, значи, организовани су били. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Да ли знате ко је био од тих, ко је руководио 
полицијом или територијалном одбраном? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па ја  сам у то време знао да се за нешто 
пита одређени Деветак, а да је за војску овај, Деветак је више наводно 
покривао «Душана Силног» и ту месну, а команду војну је држао овај 
генерал, како се зове, пуковник, генерал. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Који? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Не могу, стао ми је мозак, не могу да се 
сетим. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА:  Мислите на Лончара, њега сте помињали? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Лончар, јесте, јесте. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Је ли он долазио ту? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Лончара лично не знам, нисам га ни видео, 
тако се причало, ја не могу да кажем нешто што. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Сад кажите ми ово што причате за 
рањавање Аруне.  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли се то дешава пре него што је Димитријевић 
дошао или после? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Можда дан или два пре него што смо отишли 
по Димитријевића, па је и на њега на крају пуцано, то знају и сви. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми, Ви сте причали у истрази «одбијане 
акција силоси, то што сам био присутан». 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да. То је акција између нас кад је Аруна 
рањен и «Душана Силног» хтели смо то да урадимо да видимо како то и 
остало «Душан Силни» је прихватио то да ће да поприча са 
претпостављенима и да види да одређени Лукић, ја не знам ни тог човека, 
ваљда тенкисте, да поведе један тенк да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли Ви били присутни на том састанку кад је 
разговарано о тој акцији? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: На самом састанку нисам био присутан, 
значи пре него што је отишао овај Баста, не могу се сетим људи и имена, 
не могу напамет да се сетим, команадант «Душана Силног» седели смо и 
договорили се шта да тражимо и он је отишао на тај разговор и рекао је да 
неће Лукић да да тенк. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кад кажете «Баста» мислите на Бастају? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: На Басту или Бастају, тако нешто. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Он је ишао да се договара, јесам ли добро 
разумео? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да, испред «Душана Силног» за ту, јесте. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А испред вас из војске, из Територијалне одбране 
Ваљево ко је ишао на састанак? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Испред нас? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Испред нас није ишао нико јер сам дао 
сагласност овом из «Душана Силног». Прво смо се ми договорили међу 
собом да он може да има аргумент да оде да тражи и да пита. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ви лично сте се договорили, ако сам разумео? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро, а од тенкиста да ли је неко био то не 
знате? Је ли био на састанку или? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не знам, знам да ми је јављено да је одбијено 
јер неће Лукић да да тенк. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро, и шта је затим закључено, како да се реши 
та ситуација? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па, ми смо били спремни увек и ја да сам 
добио задатак да кренем на ту страну тај дан отишао бих, то је морало да 
се реши ти силоси. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Па је ли требао неко да се позове да дође да то 
реши? Јесте ли ишли да позовете неког у вези са тим? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Што бих ја ишао. Команданти између себе 
имају средства везе, знају све како се иде, то ја не знам како ће они да се 
зову међу собом. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Предочићу Вам шта сте рекли у истрази и то у 
целини, каже: «Тада је спало слово да се иде по Димитријевића овог Дарка 
Перића у Чаковце. Он није прво ни био смештен у Ловасу него у 
Чаковцима је био смештен. Чаковци, мислим да се тако зове то место, био 
смештен јер је он водио ПДВ вод», значи баш сте мислили на Перића иако 
сте рекли Димитријевића, затим Перић, противдиверзантски вод, значи 
треба да иде. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па јесте, па ко ће други да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Само моменат сачекајте, ја се извињавам, ако се 
не чује добро. «Био сам присутан увече после тог састанка, нисам 
учествовао састанку кад је предложена. Прича је била да је добио пет до 
шест мештана да проведу војску кроз наводно минско поље». 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Мештана Србина да проведе. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ја говорим о томе да сте ишли по Перића, тако сте 
рекли, у вези са овим да је закључено да треба да идете по Перића, а Ви сад 
причате о довођењу Димитријевића да би Ви испунили своју дужност, а не 
помињете ово да је одлучено да се иде по Перића. 
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Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ма какви, немојте ми трпати једну акцију за 
другом акцијом. Та акција је требала да се ради малтене сваки дан, сваки 
дан, и немојте ми нешто што је са краја стављати у средину, а са средине 
на почетак, онда Вас не разумем. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Молим Вас, прочитао сам Вам цео део тог исказа 
да се говори о томе да је после састанка кад није хтео Лукић да је било 
решено да се иде по Перића и да сте ишли. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Претпостављало се међу свом војском и међу 
целим местом да ће се отићи по Дарка Перића, да ће се отићи. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Нисте рекли у истрази да се претпостављало, 
знате. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Добро. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Суд Вас је упозорио, ја нећу да Вас упозоравам, а 
положили сте и заклетву. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Добро. И Младић је положио заклетву. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми. Да ли може суд да сведока доведе у 
ред да не коментарише нешто што није. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Господине Марићу, да ли Ви знате где се налазите? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Знам, него ми чудно питање. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не можете тако да комуницирате са. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Чудно питање ми. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите колега. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Извините, нисам хтео да Вас прекинем, желим 
да приговорим оваквом начину испитивања и ово опомињање сведока на 
заклетву и остало представља изнуду исказа по многим пресудама. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Идемо даље. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Није исказа, ако је једном једно казао, а други пут. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Дајте да не губимо време, и онако морамо да данас. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми кад је дошао Димитријевић у Ловас 
јесу ли одржавани неки састанци, да ли је долазио неко код њега од ових 
структура које сте помињали? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па долазио је, ишао је на састанке од једне 
зграде до друге зграде. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли Ви улазили са њим на те састанке? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не могу ја да уђем кад сам ја пратња, 
обезбеђење. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Питам Вас зато што сте казали да Ви нисте били 
присутни да је он било коме шта наредио, а сад ако ја могу да закључим из 
овог нисте ни били присутни на састанку да бисте знали да ли је наредио. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па да, ја  могу да допратим до врата. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кад смо већ код наређења кажете да Вама 
Димитријевић није ништа наређивао, ако сам ја Вас добро разумео? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да, био сам ту обезбеђење. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро, а ко Вама онда наређује и између Вас и 
Димитријевића ко коме наређује на који начин ће да се спроводи 
обезбеђење? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја сам био тај који је био задужен за 
обезбеђење Димитријевића, значи ја сам спроводио обезбеђење онако како 
сам знао и умео да остане човек жив. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли Ви били старешина те групе? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па тако рећи. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Је ли Вас неко одредио за то? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па званично војно није, то је био договор 
међу нама. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли Ви издавали наређења Димитријевићу 
како треба да се понаша и како ће да се спроводи обезбеђење или је он 
Вама? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не, после неке пуцњаве кад се дешавала на 
Димитријевића излетео сам пре него што сам нашао минско поље, то док 
су ми га показали други, онда сам га опоменуо и сад не знам да ли је он 
знао за то минско поље или нешто, иначе дужност ми је била да прођем где 
треба неко да прође са мном. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Тад кад сте наишли на минско поље, јесте ли га 
обавестили да сте наишли на минско поље? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесам, а сада да ли је он знао за то минско 
поље или није, то ће морати њега да питате. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Нисам Вас питао да ли је он раније знао, питам 
јесте ли га Ви тад обавестили, кажете, ја сам тако разумео да јесте, а Ви 
потврдите или негирајте слободно. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Стојим иза тога, сад да ли сам рекао да је, 
сигурно сам га обавестио да постоји минско поље, јер ако би требали туда 
да кренемо ето ја да пођем са њим нормално да ћу да кажем. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кад се то дешавало у односу кад је он дошао у 
Ловас? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Мислите кад сам му рекао за минско поље, 
не разумем? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да, да, кад се тај десио догађај јесте ли Ви видели 
па га обавестили, колико по доласку његовом у Ловас? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па сад не могу да се сетим да ли је малтене 
исти дан или нешто, и обавестио сам и да је Аруна рањен и да се причува и 
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да је ту силос и да има најбољу могућу видљивост 500-600 метара даљине, 
милина за снајпер, неке основне ствари овако сам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми јесте ли сазнали тамо је ли постојала 
нека задруга у Ловасу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесте.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли знате где се она налазила? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не знам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Нисте видели? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам је видео. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Говорили сте о том «Боксеру» и о 
Петронију, па мало да нам детаљније то објасните, кад се то нешто 
дешавало где су они учествовали, шта су они то радили? Јесте ли Ви знали 
ко је Петроније? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја сам знао ко је Петроније. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. И? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја сам знао ко је Петроније. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро, и шта се то дешавало, кад се то дешава 
значи у односу на минско поље? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: То је кад је дошла противдиверзантска чета. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па то стварно питајте њихове, имају војници 
и све, рекао сам доживљавао сам да повраћају и остало шта су радили то 
могу они. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ми не знамо ко је. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па имате списак сигурно војника који су 
били. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ми не знамо ко је сад улазио тамо са њима, ко је 
то видео, знате, онај ко је видео, али ако сте Ви чули ако сте били са 
људима из противдиверзантске чете те вечери кад су они стигли је ли то? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја сам чуо да је ишао Петроније и неки 
«Боксер» и то сам рекао и не видим више, да је људима било мука после 
изласка, шта се радило не знам, ја сам то чуо, то сам лепо и навео. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Господине Марићу, кад сте саслушавани у истрази 
Ви сте истражном судији рекли, постоји аудио запис Вашег саслушања, да 
је Ваш непосредни старешина био потпуковник Димитријевић и да сте Ви, 
та Ваша група, колико вас је било пет-шест до дестак, били вод за 
обезбеђење команданта борбених дејстава тадашњег потпуковника 
Димитријевића. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Тада се то сматрало да ипак пошто је он био 
активни официр са чином потпуковника, сматрало се да је тако, међутим 
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што не мора да значи, он је за мене да ли је командант, да ли је нешто, ја 
сам добио наређење да га чувам и чуваћу га, значи он је за мене тад био 
све, и председник државе тог тренутка. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, само да то, значи остајете при овоме што 
сте у истрази изјавили, кажете тада је то тако било кад сте били на терену, 
је ли тако? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја сам њега тако доживљавао, да ли је он 
стварно био командант борбених дејстава и остало, то имате тачно по 
функцијама ко је и шта радио. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, то што Ви, ово су Ваша сазнања која ја 
директно из онога што сте истражном судији рекли у аудио запису 
констатовано. Током сведочења у истрази Ви причате о овој акцији која је 
после уследила трагичним страдањем на минском пољу, помињали сте том 
приликом у истрази на више страна да је због тога што су тенкисти одбили 
да иду у ту акцију, а претходно сте Ви били у извидници са овим из 
«Душана Силног» кога сад називате Баста. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесте. Баста и Аждаја су били. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Само моменат, и да се ишло по Дарка Перића у 
Чаковце због те акције. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да је спало слово да ће морати Дарко Перић 
да дође из Чаковаца за ту акцију, нисам ја ишао, то може и он да каже, како 
ја могу да одем по Дарка Перића. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ви сте у истрази тврдили да сте ишли вас 
неколико. Да је дошло до потезања оружја између, само мало, сачекајте, ја 
ништа не цитирам нешто што нема ван овог аудио записа. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Верујем ја Вама, али. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да је дошло до потезања оружја. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесте дошло. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да је било Дарко Перић хоћу-нећу, а да. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па јесте, свађали се били, добили смо 
информацију да је Димитријевић у опасности, зато смо и дошли по Дишу, 
зато смо и дошли по Димитријевића.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ово сада причамо везано за ову акцију тамо код 
силоса, за ту акцију причамо. У истрази сте причали да сте везано за ту 
акцију ишли по Дарка Перића у Чаковац и да је. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: По Дарка Перића никада нисам отишао. Ја 
сам отишао у Чаковце једном по Димитријевића. Кад је било дошли смо ја, 
Феђа, Рус, мештанин један што нас возио. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ево ја ћу да Вам предочим. Ви причате на том 
састанку је био Дарко Перић, њега смо звали значи дан пре тога смо 
отишли Димитријевић, ја сам ишао као његово обезбеђење, Феђа Борић 

ВР
З0

38
0



26/78 
Транскрипт аудио записа 

са главног претреса од 08. јуна 2011. године 
 
 

исто као његово обезбеђење, нас 5-6 из његовог обезбеђења смо отишли у 
Чаковце да питамо Дарка Перића пошто је он ипак био резервни официр и 
тако. Да ли прихвата ту акцију, значи он је дошао, прво је било хоћу-нећу, 
потезање оружја на Димитријевића па су се спустиле страсти. Ово све 
причамо везано  управо за ову акцију минско поље и око силоса. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: То није уопште у вези те акције. Ја сам  тада 
дошао, тамо је био смештен, то може да потврде и они сами, да су тада 
били заједно у Чаковцима, ја сам тада дошао по Димитријевића. Због чега 
је била свађа и остало, то да ли су се они чули раније из Ловаса овамо да 
треба да се ради, то ја не знам јер сам дошао тада по Димитријевића и била 
је прилично напета ситуација. Да је дошло до тога малтене да повучемо 
оружје једни на друге.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ви ово причате дан уочи тог трагичног догађаја на 
минском пољу, то је било неспорно 18.10. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Дан уочи минског, после тога је прво дошао 
диверзантски вод ако ћемо тачно, прво диверзантски вод један дан па 
после тога се десила акција када је дошао чета ова, ПДВ чета какви то, не 
знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, ово што сте изјавили у истрази је другачије. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Можда. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А сада причате нешто друго, неки одлазак по Дарка 
Перића. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не причам нешто друго, причам исто. 
Отишли смо нас тројица са мештанином по Димитријевића са наређењем, 
то може, позовите и Ђокића да потврди да је Димитријевић угрожен. 
Отишли смо тамо, јесу се свађали и то стојим да сам видео да су се 
расправљали и свађали. На крају, ту су били и неки његови војници. 
Дошло је, мало је фалило, ја опет кажем да ли су се они свађали због неких 
акција или нешто, не знам. Дошао сам тог тренутка по Димитријевића.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Господине Марићу врло се добро разумемо шта 
причамо. Данас сте рекли да је Димитријевић дошао у Ловас пре Дарка 
Перића. Да ли је тако? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па јесте, па Ви разумете. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ви причате о дану пре те акције да идете по 
Димитријевића, Димитријевић је већ био у Ловасу. Шта има да идете по 
Димитријевића дан пре ове акције на минском пољу. Он је 17-ог био у 
Ловасу. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја сам отишао по Димитријевића, па зато 
кажем да Ви то намештате како Вама одговара. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не, ово је аудио запис. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па тачно, овако нећу да одговарам. 

ВР
З0

38
0



27/78 
Транскрипт аудио записа 

са главног претреса од 08. јуна 2011. године 
 
 

ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Оног што сте Ви причали у истрази, ја Вам 
предочавам, Ви сада искривљујете то. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја Вама дајем изјаву сада. Стојим да је тако. 
И није тачно да сам ја отишао дан пред акцију по Димитријевића. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: То је Ваше, ништа ја не цитирам нешто. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Него, па немојте ми трпати нешто у уста што 
није тачно. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Нико Вам не трпа у уста, ово је аудио запис онога 
што сте Ви причали истражном судији. Сада Ви тврдите нешто другачије, 
али добро, имаћемо то у виду мењање тих исказа. Рекли сте овде «знам из 
разговора са Димитријевићем једино да му је Диша дозволио да узме 
четворо-петоро људи мештана да му покажу пут». Ово што, када сте Ви то 
разговарали са Димитријевићем? Да ли је то било после овог трагичног 
догађаја да му дозволио 4-5 мештана да узме. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: После трагичног догађаја. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: После трагичног догађаја дошла је полиција 
и одвела нас све. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не, не, занима ме ово Ваше што сте рекли «знам из 
разговора са Димитријевићем једино да му је Диша дозволио да узме 4-5 
људи мештана да му покажу пут».  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па мештани, мислио сам на мештане Србе 
сам мислио, нисам мислио на заробљенике. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не питам Вас за мештане Србе. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: И на ово. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Него када и из ког разговора Ви то знате? Када сте 
то Ви разговарали са Димитријевићем па сте чули да је он одобрио 4-5 
мештана? Када? Када Ви то разговарате пре акције? После акције? После 
када сте се видели у Ваљеву? Пре исказа код истражног судије? Када? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не могу да то будем сигуран да ли када је 
дошао, да ли је  то била препорука или нешто да се оде са мештанима, не 
могу, знам да је сигурно дошла та информација до мене а како не могу да 
се сетим. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не знате када сте дошли до те информације?  
Адв. СЛОБОДАН ЖИВКОВИЋ: Да ли могу само једну примедбу, ја се 
извињавам, у једној реченици. Стално понављамо минско поље. Ви стално 
постављате питање сведоку минско поље. Које је то минско поље? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Колега само мало. До сада већ користимо и тачно 
се зна на шта се односи ливада, детелина. Ево када сте ме већ подсетили 
господине Марићу, причајте ми Ви сте били у извидници пре него што је 
била ова акција на тој детелини где је било минско поље, причали сте 
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истражном судији да сте ишли тамо у ту извидницу, да је са Вама био тај 
из «Душана силног» што је командовао. Ко Вас је послао у извидницу тог? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Био Арона и ја и Јоца, Влада Рус и не могу да 
се сетим из «Душана силног» да ли је било још четворо-петоро њих, не 
могу сва имена да попамтим једноставно. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. А ко Вас шаље у ту извидницу? То да 
видите тај терен да испитате? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нико нас није, нико нас није послао, то смо 
самоиницијативно урадили јер су они мени дуговали услугу где сам ја 
њима дао ту касету «Душану силном» где је био ХДЗ  и остало и онда сам 
их замолио после једне пуцњаве на потпуковника Димитријевића из 
правца силоса и остало, где су испалили неку зољу, није важно сада да 
скратим, интересовало ме како да дођем до тих силоса. И онда на опомену 
Аждаје да имају ту неко, они су ме, довели су нас да нам покажу да ту има 
минско поље. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ко вас је довео? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја сам кренуо са Аждајом, са овим да није 
Баста, да ли је био ту Сима, не могу да попамтим свих имена. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. И? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: И нас, дошли смо дотле, показали нам 
минско поље, вратили се, ја мислим да сам тада обавестио  Димитријевића 
за то поље. Значи, то се дешава када је пуцано већ на Димитријевића у 
Ловасу, када је био у Ловасу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И шта сте Ви рекли Димитријевићу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да има горе минско поље, да не може да се 
дође, вероватно је ишао разговор не могу сада да се сетим тачно од слова 
до слова, пошто видим да се тражи и зарез а ја не могу да се 
сконцентришем тачно тако да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А реците ми ко је тражио да ти тенкисти иду тамо 
да рашчишћавају то минско поље око силоса? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: То је било пре тога, зато се прави збрка. То је 
било пре тог кад смо отишли да нађемо минско поље, кад је Арона рањен, 
прво је Арона рањен. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не питам Вас када је било пре тога. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па мени је то орјентир, мерило времена када 
је. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Него ко је тражио, одговорите ми на питање. Ко је 
тражио да тенкисти иду да. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: «Душан силни». 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: «Душан силни» је тражио да тенкисти иду? 
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Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: А ја сам хтео да се са «Душаном силним» 
прикључим да одемо тамо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А на који начин «Душан силни» тражи? Ко из 
«Душана силног»? Кажете «Душан силни» тражи, то је нека јединица. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: То морате да питате мештане ко је водио 
целу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па Ви тврдите да «Душан силни» тражи а ја кажем 
појасните ми «Душан силни» тражи од тенкиста, то је јединица ЈНА 
тенковска чета и сада «Душан силни» тражи од тенковске чете да иде тамо 
да рашчишћава минско поље. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Прво, не рашчишћава се тако минско поље. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Небитно, ја Вас питам да објасните. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја Вам кажем како, ако ја имам неку везу или 
неког пријатеља или некога задужим за нешто, било шта и ако ми затреба 
тај ће да ми изађе у сусрет. Ја сам Вам све рекао, колико ја знам. Да ли је 
«Душан силни» тражио од претпостављеног или неког, па претпостављени 
од Лукића не знам, ја сам му се понудио, питао га и понудио да кренем са 
мојим момцима према силосима ако то затреба. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро.  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: После долази, доводим Димитријевића, пуца 
се на Димитријевића, ја налазим минско поље и остало и онда се показују 
показују минско поље и остало. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: После долази диверзантска чета ПДВ, после 
Дарко Перић.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Редом даље браниоци. Изволите. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добар дан господине Марићу. Бранкица 
Мајкић адвокат.Имаћу неколико питања Вама прилично кратких и 
прецизних па Вас молим за такве и одговоре. Када сте кренули из Ваљева, 
кажите ми рекли сте да сте припадали ТО Ваљево, да ли сте Ви били неки 
редовни састав? Да ли сте тада мобилисани? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Добровољац. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добровољац. Је ли Ваш боравак у, поседујте 
војну књижицу претпостављам или не? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам понео. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Не сада, него иначе имате је? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Кући ми је. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Ваш боравак у Ловасу да ли је уписан у војну 
књижицу Вашу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам гледао. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. 
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Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Зато јер имам много, имам две и по године 
ратовања тако да ми. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Можете да се сетите или не? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не могу да се сетим. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Кажите ми даље, Ви кажете да је Ђокић 
наредио да идете у Ловас, оно што је Ваше сазнање да ли се тада знало да 
је љишка чета већ у Ловасу? Је ли Вам то Ђокић тада рекао? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам, нисам знао да је љишка чета у 
Ловасу. Једноставно кренули смо у Ловас, кренули смо неким камионом су 
нас добацили до Ловаса из Ваљева, тако да уопште нисмо ми, ми нисмо ни 
свраћали у Чаковце између, тако да нисам, него директно смо отишли у 
Ловас. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: То неким камионом када идете, је ли међу 
вама неко од Ваших претпостављених, надређених или је то та група 
добровољаца? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: То је та група добровољаца који има један 
поверења  у другог. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли можете да се сетите да нам кажете 
имена неких који су били са Вама?  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Са мном? 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да, рекли сте да је било нешто 11, 12 људи. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да, сада не могу све да их попамтим ко је, 
био сам ја, Влада Рус, Феђа, Јоца, Милошевић, Зоки Милошевић, Брка, не 
могу сада да набројим све. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Љишка чета којој сте Ви придодати, 
ако можете да определите колико је људи бројала? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Колико је људи бројала, пошто сам ја када 
сам добио  задатак по гробљу, то је био фиксиран за нешто тако да нисам 
улазио у састав чета и остало. Био сам добар са мислим са овим Лаки, 
мислим да му је надимак са Уба, са њим, он је био водник по чину. Значи, 
могао је да води вод и остало значи. С њим у договору сам дао један дан 
стражу на гробљу а увече смо давали заседу између попуњених положаја. 
То сам рекао, понављам се сада. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Ако знате колико је било људи, а да ли 
Вам је познато да ли је осим љишке чете још нека чета територијалне 
одбране била у Ловасу када сте Ви дошли? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Била је љишка, била је ова лазаревачка, 
лајковачка, била је још једна чета, немогу сада да се сетим чија. У Ловасу 
значи, за Ловас. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да, да, за Ловас Вас питам. На питање 
малочас. 
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Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: И ови тенкисти су били. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да, из бригаде, то сте рекли. Малочас је питао 
господин Димитријевић овај, шта значи то чишћење терена, па сте Ви 
објаснили да сте Ви прегледали 3-4 куће да ли је тако у оквиру? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесте, када је Арона јесте, јесте. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Као припадник те љишке чете. Је ли Вам 
познато да су други припадници те чете вршили претресе? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нису, нису. Није ми познато. Није ми 
познато. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Осим касета које сте нашли приликом 
претреса, да ли сте још нешто предали некоме? Ово сте објаснили да сте 
предали Аждаји јел тако? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесте, то сам предао Аждаји пошто су они 
имали да пусте касету, није им значила ништа и онда смо после сазнали 
шта је на касети. Иначе, шта се наилазило? Наилазило се, наишао сам на 
зенгине картице, то сам до скоро чувао за успомену, али мислим ако треба 
да Вам је дотурим, да је потражим па. Чауре на крову. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Даље бих Вас питала, говорите да је 
све било у реду, све структуре власти функционишу,  па и за полицију и за 
ТО кажете имали су пунктове, наравно да су постојали. Па ми само реците 
на које Ви пунктове мислите када кажете да је полиција имала своје 
пунктове? И када сте пролазили поред пункта? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па значи да су пунктови, значи деле вас 
улице, мораш да сте обазриви или нешто, те врста пунктова су имали јер 
знам кажем ти кад ми је тај Јоца отишао за Ваљево морао је да исто прође 
све то, да се врати да раздужи ауто и све. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Ја Вас питам, јесте ли Ви пролазили кроз те 
пунктове? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам, нисам ни ишао из Ловаса. Иначе, 
било је униформисаних полицајаца и у самом Ловасу је имало значи. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Није спорно да је било полицајаца у Ловасу, ја 
Вас питам конкретно за пунктове како и на основу чега Ви тврдите да те 
пунктове држи полиција? Зато питам јесте ли Ви пролазили ту и како знате 
да је то полиција или неке друге униформисане структуре, ето тако да 
кажем. Јесте ли сигурни да те пунктове држи полиција или 
претпостављате? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па не могу да будем сигуран. Знам да су 
пунктови постављени, сада да стављам на. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. И код те пропуснице ја ћу сада да Вам 
само скренем пажњу да Ви Љубана Деветака нисте споменули код 
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истражног судије уопште, данас га више пута спомињете ту као неког 
одговорног за нека дешавања тамо. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не знам човека, ја кажем. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: То сам хтела да Вас питам. Јесте ли Ви њега 
уопште видели док сте били у Ловасу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Можда сам га видео, али није ми човек 
уопште остао у глави значи. Не знам човека. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Даље нема смисла да Вас питам, да ли Ви 
можете ту неку његову улогу да нам приближите кроз нешто што сте 
непосредно видели, чули да некоме наређује, да се за нешто пита и тако 
даље. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја шта сам, ја кажем шта сам чуо да је он био 
главни за то сам чуо, поново наглашавам чуо, да је био ту за координацију 
са «Душаном силним» са овим, да је фактички био «тата» у Ловасу. Са те 
цивилне стране, не говорећи војно, како сада да ти објасним ја то, то сам 
чуо, нисам. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Сада Вас питам за на питање ко је 
командант «Душана силног», данас сте рекли да је Баста или Бастаја. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Тако, нисам сигуран сада. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А да ли можете то да ми објасните Бастају сте 
виђали да ли је тако? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Виђао сам га, он је имао дугу косу овако, 
браду, нижи, здепаст, Аждаја можда мало нижи од мене, ћелав крупнији. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Јесте ли Ви могли из њиховог понашања и 
сигуација којима сте присуствовали да закључите или да чујете и одакле 
Вам уопште сазнање да ти људи командују «Душаном силним»? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па Баста ми се представио као командант 
«Душана силног».  
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Зато Вас ја питам. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Значи, зато је и добио ту касету, не бих дао 
сигурно. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Зато Вас питам откуд овај одговор да је ту 
нешто се Љубан пита за «Душана силног» на основу каквих то сазнања Ви 
то нама овде преносите данас? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја кажем да сам рекао шта сам чуо и неко 
моје мишљење, значи то мишљење нећу да стојим иза њега нешто, јер 
немам ниједан доказ, човека не знам, стварно непријатно ми је. Не знам 
човека. 
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Хвала Вам. Само још бих Вас питала, данас 
сте рекли да не знате ништа везано за ово догађање од 18.10. када су људи 
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страдали у оном пољу детелине, али сте рекли на почетку тројица наших је 
рањено. Јесам ли Вас добро разумела? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: То сам касније чуо да тројица добровољаца, 
Срба је рањено када је тај, тако сам, ја опет кажем у акцији нисам био, 
значи шта се причало, шта се чуло од Ловаса до Ваљева, која је тензија 
била, сада не могу да Вам вратим и тензију и све, 110 опречних 
информација добијаш.  
Адв БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Хвала Вам пуно. Ја немам питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добар дан господине Марићу. Ја сам 
Градиммир Налић. Ја браним Милана Радојчића. Да ли бисте били добри 
да ми кажете када сте дошли у Ловас, Ви сте рекли дошли сте са задатком 
да чувате потпуковника Димитријевића. Је ли он био у Ловасу када сте Ви 
стигли? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Није. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Јесте ли Ви знали где је он? Јесте ли се од неког 
обавестили где се он налази тог тренутка? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не могу стварно да се сетим. Ја знам да није 
био ту, да смо придодати овима. Мислим да нам је речено да треба да дође 
да стигне из Чаковца. Мислим, нисам сигуран, немојте ме држати за реч. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Значи, Вама је наредба била да га чекате у 
Ловасу без обзира где је он? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да, да. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро, хвала Вам. Кажите молим Вас када сте 
вршили те претресе тих кућа, односно чишћење. Да ли је било неког у тим 
кућама? Ко је био? Из које куће сте узели касету? Да ли се сећате у којем 
крају села је то било? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Где је рањен Арона сада нисам пролазио ту 
двадесет и нешто година, знам од места где је пао тај дечко када је рањен, 
ту су биле прве три куће, улетели смо у једну и у кући је била једна старија 
жена, млађа жена и дете. У тој кући смо нашли касету јер сам је нашао 
била је овамо, има излаз из те куће кроз предњи део, па задњи део има онај 
чардак и баш је стајала овако на ивици, да ли је кренуо да је понесе па 
вратио. У суседној кући, ове две није било никога, у овој једној смо нашли 
зенгину картицу, рекао сам ако треба и то да се да, да је потражим прво, не 
знам где ми је, машиницу за шишање и остало и чауре. Значи, само од те 
три куће само у једној кући, једна кућа је била са породицом. Значи, нигде 
није употребљавана бомба, нигде није решетано ништа, јер је то малтене 
центар града. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: А је ли у тој кући нађено још неких касета или 
само та једна? 
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Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Та касета није нађена у кући него иза, како 
има иза, кажем Вам та касета је нађена где се држи кукуруз, како се зове, 
оно дрвено овако и стављено ту, да ли је човек када је кренуо да бежи 
оставио ту или није не знам. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да ли је писало нешто на њој? Да ли је имало 
нешто насликано? Да ли је имало нешто на њој написано? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Има, писало је ХДЗ, мислим да. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Само то је? Добро. Хвала. На питање браниоца 
пуковника господина Димитријевића, да ли сте виђали да је пуковник 
Димитријевић издавао неко наређење припадницима територијалне 
одбране, Ви сте одговорили да нисте то видели никада. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: А како Ви разликујете припадника 
територијалне одбране од других, пошто је више јединица било и тако 
даље. Јесу ли имали они неке ознаке у време кад сте Ви били тамо? Како 
знате чија је то територијална одбрана? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па ја сам ишао са Димитријевићем када је 
ишао на састанке, где се краће задржавао тако да нисам имао, нисам могао, 
нисам ни чуо да је некоме издао неко наређење, сада шта се десило иза 
врата, ја не улазим, не могу знати. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Када сте кренули из Ваљева, јесте ли добили Ви 
неки формалан акт мислим постоји ли нека формална наредба? Јесте ли 
добили у писаној форми који вам је задатак? Где се иде? Ко одговара за 
извршење задатка? Коме сте одговорни и остало. Да ли су Вам дали нешто 
или су Вас онако послали грлом у јагоде. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ми смо у то време наводно изабрани од 
стране Ђокића који је већ прошао био Бршадин и остало и онда мислим да 
је. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Као способни да обавите дужност заштите. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесте, јесте. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро. И само ћу Вас још нешто питати. Ви сте 
се кретали по селу, да ли сте виђали мештане Ловаса тамо? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Виђали смо мештане. Код нас је била у 
школи кухиња и све. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Јесте ли приметили да су на неки начин ти 
мештани обележени? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам, нисам, мислим причало се да су 
постојала нека ограничења да можеш да изађеш са потврдом ваљда после 
не знам колико сати али то нисам доживео. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Јесу ли носили беле траке на рукама? На 
рукавима да Вас питам директно.  
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Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Беле траке обично користи војска, зависи од 
акције и распознавања и од свега, користи војска.  
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Јесу ли то сигнална обележја? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Сигнална обележја. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро. Хвала. Немам више. Извините, још само 
једно питање ако судија дозволи, буквално. Рекли сте да сте непосредно 
пре тог догађаја на минском пољу, то је било негде 18-ог. Да сте Ви дан 
раније или два вршили некакво извиђање је ли тако? И да сте приметили 
минско експлозивно средство. Да ли можете да ми га опишете. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: То кажем, то је било када се пуцало на 
Димитријевића, када сам отишао са «Душаном силним». 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да ли можете да опишете то?  Ви сте 
претпостављам. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам ја дошао, има ту два касније сам 
сазнао да има два пута, ја сам дошао испод Ловаса па кукурузиштем 
неким, па изашао на ту ливаду, тако да су ми остале са леве стране неке 
шљиве или воће неко, и остало би право десно силоси. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да ли Ви знате за још неко минско поље у атару 
села Ловас да тако кажем, да ли знате за постојање још неког минског 
поља? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам, нисам. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Овде према доказима који су изведени у 
поступку и према неким сведоцима постојала су још нека минска поља. Да 
ли Ви можете нама прецизно да опишете ово минско поље где се налази, о 
коме се говори или то да тако кажем то место где сте Ви, да не говорим о 
минском пољу, место где сте Ви видели. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Испод плавих силоса, мени је остало тако у 
сећању, испод плавих силоса, ту кад смо дошли било је кукурузиште, 
детелина, мислим и горе кажу прелазио пут, јер сам ја са контра стране 
дошао, не куда су кренули. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да ли су путеви били минирани ти који су 
пролазили крај тог минског поља? Јесу ли се кретали путем? Је ли било ту 
мина? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам ја кретао путем. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: А шта је штитило минско поље се кажу 
поставља да би се заштитио одређени правац дејства, очекиваног напада и 
остало. Шта се штитило минским пољем које се налази на раскрсници два 
неминирана пута? Ко ће да пролази мимо пута кроз некакве ливаде по 
Вашем мишљењу ако је то то? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не знам. Ја мислим да је минско поље, 
искрено да Вам кажем, ја не знам ни ко га је поставио ни дан данас, нит ме 
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интересује али минско поље сигурно служи да се заштити нешто. Сад шта, 
по мени је идеално било за, по мом неком виђењу идеално је било за 
дејство снајпера. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да ли се оно поставља на правцу комуникације 
или се поставља негде у поље, или тамо куда се комуницира, куда се 
очекује пролаз? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Куда се очекује пролаз. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Две и по године сте ратовали па претпостављам 
да сте довољно квалификовани да Вас питам тако нешто. Ако нисте, 
реците не знам те ствари. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па, могу да Вам кажем да ја, да после 
минског поља нећу баш да очекујем пуну силу, него где ми је зна се, има 
ту разних стратегија како се. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Ево овако ћу Вас питати, хтео сам нешто да 
предочавам али то није ушло овде у спис, да ли можете да ми опишете ту 
мину коју сте Ви видели или то што сте видели које врсте је било то убојно 
средство? Је ли пешадијска? Тенковска? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Пешадијска. Противпешадијска. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Која? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Противпешадијска, сад назив, знам 
противпешадијска, обична мина, распрскавајућа мислим да није била. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Одскочна или обична? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не, не, обична, мислим да није била ни са 
сигналним метком, слагаћу Вас, сада да не улазим у неке. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Је ли она била у вези са неким другим минама 
на неки начин јесте ли то приметили извините? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Молим? 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да ли сте приметили да је она била у вези на 
неки начин са другим минама? Повезана с њима. Да ли је било других 
мина или сте само једну видели? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да, да, једну сам видео. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Онда значи можемо да констатујемо да сте 
видели само једну мину негде у ливади је ли тако?  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па да, ретко када се поставља једна мина. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро. Је ли се поставља иначе минско поље са 
једном мином? Је ли имало жица неких ако није одскочна, мора да има 
жица. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Жицу, жицу, ова је била потезна.  
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Јесте ли видели жицу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па знам на ком принципу делује та. 
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Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: А јесте ли видели други крај жице? Где је био 
закачен? Јесте ли то могли да видите? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам, нисам. 
Адв ГРАДИМИР НАЛИЋ: Е хвала. Немам више. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље. Редом идемо. Хајде да идемо 
неким редом како су и оптужени, изволите. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Господине Марићу, да ли можете кратко и 
прецизно да ми одговорите на следећа питања? Да ли Вам је познато како 
се презивају или зову следећа лица: командант Територијалне одбране 
Лајковац? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не знам. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Командант Територијалне одбране Љиг? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не знам. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Командант Територијалне одбране Ловас? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Командант. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Територијалне одбране Ловс? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Територијалне одбране Ловас не знам то за 
борбена дејства или ово. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Приђите микрофону, немојте се удаљавати. 
Господине Марићу, Вама кажем да ближе уста микрофону. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Знате или не знате? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не знам. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Добро. Командир милиције Ловаса? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не знам, не знам. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Командант одреда ”Душан Силни”? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Њега сам упознао сам тог ”Басту”, ”Аждају”. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Гласније. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Њега сам упознао, значи њега и ”Аждају” 
знам. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Кога њега, име, презиме? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: ”Басту”, навео сам тога пет пута, нисам 
сигуран да ли је ”Баста”, да ли је ”Басар” или тако нешто, имао је дугу 
косу, браду у то време је био и знам ”Аждају” високог, рекао сам, објаснио 
сам малопре, попут  мене, мало нижег, ћелавог, тада је тако изгледао. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Командир тенковске чете? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Командир тенковске чете не знам га лично, 
чуо сам да је био  Лукић. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Чули сте? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Чуо сам да је био капетан Лукић. 
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Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Рекли сте, раније сте изјављивали да никада пре 
нисте упознали Перић Дарка, да сте га упознали у Ловасу, да ли је то 
тачно? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да, у истом смо граду, знамо се овако, али 
никад нисмо се лично упознали. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Данас сте рекли да не можете да набројите сва 
лица који су били добровољци са Вама. Такође сте рекли да не знате ни 
име ни презиме мештанина који Вас је сачекао. Сада сте на моје питање 
одговорили да не познајете, односно да не знате имена ових лица. Можете 
ли да ми објасните на основу чега сте упамтили име и презиме Дарко 
Перић, на основу чега се сећате њега? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Прво, Дарка Перића за разлику од осталих 
видео сам кад сам ишао по Димитријевића. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Видели? Да ли Вам се он представио, јесте се 
упознали, је ли рекао да је то Дарко Перић? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Није имао разлог да се упознаје са мном, он 
је био официр и нешто, али зна се да је Дарко Перић, то су ми његови људи 
рекли. Друга ствар, Дарка Перића знам јер је ушао у школу и спавао изнад 
мене у школи, према томе не видим како могу да некога. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Колико је дана спавао Дарко Перић у школи где 
сте Ви били? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Та његова јединица је спавала. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Колико је то дана да ли можете да определите? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не могу то има тамо записано тачно. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Када сте се упознали са Димитријевићем, 
мислим на оптуженог Димитријевић Миодрага? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: С Димитријевићем сам се упознао па тада 
или знао сам за њега, али лично нисам имао никакв контакт са 
Димитријевићем, знао сам Ђокића, са Ђокићем сам се давно упознао, а не 
са Димитријевићем. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Моје питање се односи конкретно на 
Димитријевића. Да ли сте били пре Ловаса или после Ловаса на другим 
ратиштима заједно са њим? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесам. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Јесте? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Са Димитријевићем мислите? 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Да. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам, био сам само са Ђергом, Ђерга је 
исто водио Ловас. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Сад је мени мало остало нејасно. 
Димитријевића упознајете у Ловасу или пре тога? 
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Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: У Ловасу упознам Димитријевића, а ратовао 
сам пре Ловаса. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Питам Вас због тога зато што сте у истрази, а и 
данас на питање суда одговорили, односно ословили потпуковника 
Димитријевића са надимком ”Диша”. Нико од његових колега официра са 
којима је радио, ако су били овде сведоци, није га тако ословио, па ме 
интерресује одакле је тај присан однос са њим? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па знате како, ја сам чувао тог човека кол'ко, 
тол'ко. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: И тако сте га ословљавали? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Из милоште. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Добро. У изјави код истражног судије на страни 
2 и 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Добро. У изјави код истражног судије на страни 
2 изјавили сте да вас је добровољаца и Ваљева било 15 до 20, остали 
сведоци, добровољци који су овде сведочили спомињали су неки број од 7, 
8, 10, јесте ли сигурни? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Дванаесторо нас је остало, кренуло нас је 
скоро 20 и онда је нешто одустало, нешто и остало нас је. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: На страни 5 изјаве код истражног судије 
препричавате шта је било на састанку вече пре несрећног догађаја на 
минском пољу. Ко је Вама то испричао ако сте рекли да нисте 
присуствовали на том састанку? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Састанку, којем састанку, састанку кад смо 
играли карте или састанку где се планирала акција, одредите да не 
испаднем, да поново не упаднем у неке. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Не упадате, ово су Ваше речи дате код 
истражног судије.  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Сигурно има пре тога шта. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: На састанку пре догађаја на минском пољу. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Пре догађаја, са ким састанак? 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Састанку на коме Ви нисте присуствовали? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па који, ја нисам присуствовао, ја сам лепо 
рекао ниједном састанку, ја сам њега пратио до састанка, а Вас интересује. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Да ли знате шта је било на том састанку? Како 
знате шта је било на том састанку? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Како знам шта је било на том састанку? 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Да. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да кажем? 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Реците, ко Вам је рекао? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Чуо сам. 
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Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Ко Вам је рекао, име, презиме? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не бих да одговорим. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Из ког разлога? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Личног разлога. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Ког личног разлога? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Личног разлога. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли постоји нека околност која би евентуално 
произвела гоњење Ваше или неког Вашег блиског? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Постоје околности, јер прво ми је нејасно 
тотално питање шта ко ће да ме пита питање. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Пита Вас врло јасно питање, преносите састанак 
који је претходио овом трагичном догађају на минском пољу. Ви 
препричавате садржај тог састанка, бранилац Вас пита одакле знате шта се 
дешавало на том састанку коме нисте присуствовали. Да ли Вам је то неко 
причао од учесника на састанку? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Причао од учесника. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ко Вам је причао? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Стигла је до мене информација, стигла је до 
мене. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Или знате лице које Вама то преноси или не знате 
или шта? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не знам лице које ми је пренело. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро.  
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Такође сте у истрази спомињали потезање 
пиштоља на Перића од стране Димитријевића и да се то десило у Чаковцу. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Прочитајте ми молим Вас изјаву како сам ја 
дао од слова до слова. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Ја Вам цитирам да сте споменули да је дошло 
до. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да је Дарко Перић потезао пиштољ на 
Димитријевића тако сам ја рекао или је дошло до потезања оружја? 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Дошло је до потезања. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: То није исто, немојте ме, знам да. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Нико од сведока који су овде сведочили није 
споменуо Чаковац и потезање било каквог оружја од стране Перића и 
Димитријевића, како то објашњавате? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: То сам рекао, више се односило да је тај 
набој био, да је дошло малтене до потезања оружја, до потезања оружја да 
је дошло. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Значи, ово што сте изјавили? 
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Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја сам њега бранио, прво није могао он да се 
брани, потегао сам ја оружје, ја бих пуцао не би он. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ово што сте изјавили у истрази значи то није 
тачно? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Тачно је. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Прво је било хоћу-нећу, потезања оружја на 
Димитријевића, па се то спустиле страсти. Истражни судија пита: ”Ко је то 
потезао оружје на Димитријевића? Па ту, Дарко Перић ће да, да Вам кажем 
искрено, да буде мало већи тата него што јесте”. Ево врло јасно, гласно. 
Сад ми реците је ли то тачно да је било потезања оружја или није? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Била је велика свађа, није дошло до оружја. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А што то саопштавате истражном судији да је било 
потезање оружја? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Зато што сам ја потегао оружје, а овде лепо 
пише да не морам ако може да ме доведе у опасност. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ви сте потезали оружје? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесте. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, да објаснимо онда, ми имамо оптужене 
људе, врло нам је јасно да неке ствари. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Рекао ”немојте да ме терате да пуцам у 
Србе”. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Значи, Ви сте потезали оружје, није Дарко Перић, 
је ли тако да разумемо? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесте, па тако. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Молим? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Испада да сам хтео да пуцам на 
Димитријевића следећи, је л''.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: На кога сте потезали оружје? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не могу да се сетим. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Господине Марићу, немојте да се љутите у овој 
судници, немате разлога ни на кога, али ставите се у положај оптужених 
који седе овде и размислите да сте Ви на њиховом месту да би Вам врло 
стало било да се неке ствари до краја разјасне и да не остану недоречене. 
Изволите даље? 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Је л' можете да ми одговорите на питање у 
каквим сте односима са Пеђом Борићем?  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Некада смо били у добрим, сад у никаквим. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Ево цитираћу Вам сада дословно, пошто 
тврдите да то нисте, односно тврдите да већину ствари овде нисте 
изговорили код истражног судије. На страни 6 код истражног судије: ”На 
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мој предлог сам тражио да кренемо са тенкистима на минско поље, 
тенкисти нису хтели”, то сте Ви изјавили. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: На мој предлог, али опет молим. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Само сачекајте да Вам поставим питање. У ком 
својству Ви било шта тражите или предлажете, обзиром да сте обичан 
војник, добровољац, по чијем овлашћењу то радите? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Радим по сопственом овлашћењу, никад ми 
неће требати официр да ми да сагласност ако сам угрожен да пуцам, то је 
закон рата, а да Вам кажем, прочитајте поново изјаву па да се вратимо 
зашто сам рекао тако. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Ја сам изјаву прочитала и нема потребе да ми 
тако одговарате. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: И коме сам рекао, рекао сам, замолио сам 
”Душана Силног” и поново се враћамо на исто да сам ја Душану. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Не морате, одговорили сте ми  на питање. Да ли  
могу да пређем на следеће? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Можете да пређете на следеће. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: На страни 15 код истражног судије рекли сте да 
Перић никога лично није мучио али да је задужио за то Петронија, а на 
моје питање да ли сте Ви то чули или Вам је неко рекао, одговорили сте да 
је Перић дао Петронију људе из своје јединице и да су њих двојица били 
стално на ручку и на доручку. Сад можете ли да ми објасните кад су они то 
стално били и на ручку и на доручку и кад је то Петроније проводио време 
са њим ако Перић долази 17. октобра у Ловас предвече, Ви га видите на 
ручку са Петронијем. Спомињете некаква мучења која су се одиграла увече 
или ујутро, а све укупно од Перићевог доласка у Ловас, догађаја на 
минском пољу прошло је тек 16 сати? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Господин Дарко Перић најбоље зна колико 
дуго познаје Петронија. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: То сте Ви изјавили, није изјавио Дарко Перић 
ништа везано за ове догађаје. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја кажем Петронија. Имате његову војску ко 
је ишао и шта је радио, ја сам рекао да је то рађено, а сада ко је радио и 
остало то питајте његову војску. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Ја Вас само питам да ли можете да ми објасните 
ово што сте рекли? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А Ви немате објашњења за ово што сте тврдили 
или имате? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја сам рекао шта сам чуо. 
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Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Од кога сте чули? Ја се извињавам, нико у овом 
поступку, ни од сведока, ни од оптужених није ово споменуо на овај 
начин, можете ли да кажете од кога? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Лепо сам рекао да су излазили момци и 
повраћали и жалили су се.  
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Добро. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Значи, од кога сам чуо. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Имена наравно не знате, не? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Имају тамо спискови.  
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Само моменат. Овако, по изјавама сведока из 
Ваше групе Димитријевић је спавао са Вама у спаваоници у школи. Да ли 
Вам је можда рекао зашто није спавао са својим колегама официрима из 
лајковачке или љишке чете? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја рекао да сам. Нисам у истрази разумео да. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Хајде, можете ли да ми одговорите на питање 
где је конкретно потпуковник Димитријевић спавао? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Спавао је у једној кући контра од нас. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Зашто, да ли је Вама познато није спавао са 
својим колегама официрима из лајковачке и љишке чете? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Није ми то познато, одакле то знам. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Да ли можете да објасните, рекли сте да је њему 
требало обезбеђење, да се он бојао од неког. Одакле тај страх, од кога се он 
то бојао? Да ли је неко њему претио? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па не знам, можда се бојао да га не убије 
непријатељ, вероватно се бојао да га не убије непријатељ. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Је ли то можда или Ви знате, он Вам је рекао, да 
ли имате сазнања због чега Ви њега обезбеђујете тако, од кога га 
обезбеђујете? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја сам добио задатак да обезбеђујем 
потпуковника Димитријевића и тога сам се држао, а да ли ћете Ви да га 
убијете или неко други, то док сам  ја. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Немојте тако да одговарате. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам мислио на Вас лично. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јасно, обезбеђујете потпуковника. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Овако, можете ли да ми објасните следеће. Игор 
Борић пред овим судом у истрази, на страни 41 је изјавио за Вас да некад 
може да Вам се верује, некад не, да Ви имате своје виђење ствари. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Његова ствар. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Његова ствар? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, то је потпуно небитно шта сведок мисли о 
другом сведоку. 
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Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Такође је рекао да сте. Хајде нећу даље. Ја ћу 
Вас само ово данас што сте рекли, само ако можете да ми објасните, читала 
сам пажљиво Ваш ранији исказ, слушала данас шта сте говорили. Данас 
сте прво споменули да је била свађа, да је официр одбио да води акцију, па 
сте рекли да је Димитријевић издавао савете, а не наредбе, да Вас је 
саветовао као отац сина, па сте рекли да је Дарку. Само ме саслушајте до 
краја. Дарку Перићу, претпостављени је био Лончар, па сте рекли да знате 
да Димитријевић није наређивао, јер није имао услове за то, а у истрази 
кажете да је био командант борбених дејстава, па сте рекли да је одред ТО 
Ваљево, мислим потчињен Лончару. Све ово раније нисте говорили. Да ли 
је неко на Вас утицао да ово  кажете данас што раније нисте рекли и који је 
разлог што данас то спомињете, а раније не? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Није утицао нико, мало сам вратио филм, 
пошто први пут кад сам долазио овде нисам ни размишљао о томе, тако да 
сам Вам за ово суђење мало враћао филм уназад где, шта и како, како је 
било да би. 
Адв. ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Па сте се сетили да нисте имали команданта 
него сте добијали савет, је ли тако? Добро. Хвала, ја немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, идемо даље.  
Адв. БРАНКО ДИМИЋ: Бранилац окривљеног Радисава Јосиповића. 
Радисав Јосиповић је командир вода у противдиверзантског чети. Ради 
колеге и записника ја ћу се вратити на страну 12 и 13 Вашег исказа код 
истражног судије, ту сте рекли, заправо одговорили на питање заменика 
тужиоца да не познајете Влајковића и Јосиповића, можда из виђења, али по 
имену људе не знате, то стоји је ли тако?  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесте. 
Адв. БРАНКО ДИМИЋ: Па самим тим нећу Вам постављати онда додатна 
питања у вези понашања Радисава Јосиповића, евентуално неких наредби 
које је издавао, није издавао и остало, Ви немате сазнања је ли тако? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Немам. 
Адв. БРАНКО ДИМИЋ: Питао Вас је колега Налић и било је речи о томе, 
сами сте споменули на оном догађају у детелини, у минском пољу када су 
настрадали цивили, поменули сте ”да су настрадали тројица наших”, тако 
сте рекли, објаснили сте да мислите на неке Србе. Реците ми је ли су то 
била униформисана лица, та тројица наших који су били повређени том 
приликом? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја нисам учествовао у тој акцији, 
претпостављам да су била униформисана. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не чујемо. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Кажем, претпостављам да су била. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли знате коме су припадали ти тројица што су 
рањени? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Знам да су били Срби, да су били наши, сада 
не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: То кад кажете ”наши”, мислите на Србе, је ли тако? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: На Србе. 
Адв. БРАНКО ДИМИЋ: Само да утврдимо још једном, значи ово што је 
председник већа питала. Од те тројице, Ви не знате, да ли можете прецизно 
да нам кажете или по сећању и сазнању тадашњем, не мора значи да сте 
чули барем, којој формацији припадају, којој групи припадају неко од те 
тројице? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не могу, не могу стварно да грешим. 
Адв. БРАНКО ДИМИЋ: Добро. И реците ми у то време у Ловасу, Ви и 
припадници Ваше групе да ли сте имали исте униформе, мислим вас 12  
колико сте рекли, да ли сте носили исте униформе? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па знате како, што се тиче униформе нисмо 
били баш једнобразно обучени, мислим да је имало двоје, на пример, за 
себе знам да сам носио ”стрипфајерку” више него војну јакну, разнолично 
смо били. 
Адв. БРАНКО ДИМИЋ: Хајде да кажемо најчешће или највећи део 
времена какву сте Ви униформу носили у Ловасу тих дана? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Знате како, полумаскирну, маскирну 
униформу и имали смо додуше, мислим да ми је неко од, не могу да се 
сетим ко је из групе донео био прскану униформу неку, али лично не знам 
да ли их је двоје-троје носило само. 
Адв. БРАНКО ДИМИЋ: Значи, те униформе прскане, како сте рекли 
носило је двоје-троје из групе? А да ли сте добили више комплета, да 
кажем да ли их је било? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не знам, неко их је донео, мислим да је то 
било у врећицима, ја мислим да је и остало ту у основној школи. 
Адв. БРАНКО ДИМИЋ: Да ли знате можда да ли је и неки припадник неке 
друге наоружане групе, да кажемо формације да је носио такве прскане 
униформе? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Вероватно чим је дошло до нас да јесте, 
мислим касније сам виђао ту прскану униформу на доста места, на доста 
људи. 
Адв. БРАНКО ДИМИЋ: Конкретно за Ловас Вас питам да ли сте виђали у 
Ловасу ту прскану униформу код неких припадника других група? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам, не могу да се сетим, не верујем баш 
да смо били, јер то ми нисмо добили у Ваљево, то кажем ти, не могу да се 
сетим, из моје групе је неко донео, како је дошло до тога стварно не знам. 
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Адв. БРАНКО ДИМИЋ: Добро, добро, питам само за виђење њихово на 
терену, значи за ношење уопште, не инсистирам да кажете одакле. Још 
једно питање бих Вам поставио, да се вратимо на ову саму детелину 
минирану где сте Ви описали на питање колеге како је изгледало то 
минско-експлозивно средство једно. Мени је остало, да кажем, нејасно је, 
волео бих да до краја рашчистимо Ваша сазнања у том тренутку, да ли сте 
Ви били свесни када сте то видели да се ради о постављеном минском 
пољу или не у смислу да је то више, значи један терен на коме постоје неке 
постављене мине, јер овде? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нема терен где постоји могућност да су 
постављене мине, нисам очекивао оно класично војно минско поље, него 
као терен за мине. Ја сам пре тога прошао Трпињу, прошао Ђергај и онда 
више ми на то личило. 
Адв. БРАНКО ДИМИЋ: У реду, немам више питања. Хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље од бранилаца. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Бранилац окривљеног Димитријевића. Ја 
ћу Вас замолити само кратко неколико одговора. Када сте кренули из 
Ваљева да ли сте том приликом задужили униформу и наоружање у 
Ваљеву? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: У Ваљеву смо задужили униформу, задужили 
смо тамо, нисмо задужили у Ловасу, а униформу смо имали још и од 
раније, кажем претежно смо ми раније ратовали од Ђергаја, Трпиње и 
остало. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Можете ли да ми кажете каква је Ваша 
униформа била, маскирна? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Моја је била маскирна, с тим што. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Шта сте од оружја дужили? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Аутоматску. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Аутоматску? Да ли Вам је познато, пошто 
рекосте да сте отприлике биле, хајде да кажем, некако главни у тој Вашој 
групи, да ли Вам је познато какво су остали чланови Ваше групе оружје 
задужили? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Исто аутоматско. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Исто аутоматско? Да ли сте још нешто 
осим тог оружја аутоматског, како да кажем, личног? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Бомбе, зоље. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Бомбе и зоље? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Је ли можете да ми кажете колико тога 
отприлике, бројчано речено? 
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Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не могу да се сетим, знам да смо имали 4-5 
зоља и остало граната колико и оружја класично и ништа. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Да ли сте у својој војној опреми коју сте 
задужили имали и шлемове? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Можда се дужи али нисам га носио, нисам га 
виђао, нисам имао шлем. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Јесте ли Ви имали шлем?  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Је ли су Ваше колеге из групе носиле 
шлем? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нису носиле шлем. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Кажите ми молим Вас, да ли се сећате 
какву сте косу имали тад? Да ли сте имали неку фризуру да кажем, или 
овако били подшишани? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам, имао сам мало можда дужу косу. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Мало дужу косу? Да ли сте имали обичај 
да је скупите док сте били на терену, или сте тако носили дужу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам оно баш да сам имао дужу косу него 
сада. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Да ли сте имали обичај да је скупите док 
сте били на терену? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Касније кад је порасла везао сам реп, а до 
тада нешто се не сећам да сам имао. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Добро, хвала. Рекли сте да сте упућени на 
простор Ловаса ради пружања непосредног обезбеђења пуковнику 
Димитријевићу зарад његове заштите.  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Но, чујем из Вашег излагања да је ту било 
и чувања некакве страже и давања обезбеђења положаја итд. па бих Вас 
молила да ми кажете који је то део посла Ваш уз ово обезбеђење пуковника 
Димитријевића, је ли то зарад његовог обезбеђења или уопште нешто, 
друга врста посла? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па то је уопште, једноставно те положаје кад 
је дошао, кад смо довели Димитријевића нисмо морали више ни да радимо 
јер нама је првенствено било, међутим у међувремену смо се и 
спријатељили са тим Љижанима што су давали ту, већ смо упознали како 
да се долази да се постави та заседа и нешто и онда је мало више због тога 
смо остали. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Добро. Мало ћу скакати са питања на 
питање али да само не изгубим мисао, извињавам се. Мало пре сте рекли 
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да је само двоје-троје Ваших људи, ако сам разумела, из ове Ваше јединице 
носило ту прскану униформу. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Чини ми се двоје-троје људи, сад не могу да 
кажем двоје-троје а буде их четворо или петоро и онда кажете. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Пошто сте запамтили број двоје-троје 
можете ли да ми кажете ко је носио ту униформу, да ли се сећате имена, 
презимена? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Мислим да је носио Феђа Борић, Феђа 
мислим да је носио ту, не знам Јоца, Феђа и Јоца знам сигурно, за остале не 
могу или су некад обукли па скинули па не могу то да. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: А да ли сте је Ви имали на себи 18-ог 
ујутру кад сте обезбеђивали то гробље? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам, нисам. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Нисте имали? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: А ови што су ишли са Вама јесу ли имали 
тог јутра кад су обезбеђивали гробље с Вама 18-ог? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нису. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Добро. Да ли знате где је остатак Ваше 
чете био 18-0г? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па ту униформу је, не могу да се сетим, неко 
донео од нас десетак, једанаест, дванаест, колико нас је било,  неко је 
донео, нисам ја. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: То сам разумела, него могу да Вас питам, 
да ли знате где су ваши другови из чете били тог 18-0г ујутру? Ви сте 
кажете били на гробљу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А које чете, није говорио. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Добро, групе, извињавам се. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Вода, или? 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Оделење, оделења. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Када? 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: 18-ог ујутру? Ви сте рекли да сте отишли 
неко гробље да обезбеђујете. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесте, имали смо стални. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Да су с Вама биле колеге из Љига. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесте, јесте. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Да ли знате, односно ево питаћу Вас 
овако, ко је био из Вашег одељења са Вама још ту на том месту? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не могу, не могу стварно да се сетим. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Је ли био још неко присутан осим Вас, од 
Ваших другара? 
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Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: На гробљу? 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Да. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да, па било је увек, гробље је давало најмање 
петоро до шесторо је морало да покрије гробље тај положај, а заседу смо 
правили по тројица. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Добро, а да ли знате где је остатак од тих 
петоро-шесторо па до краја био тог дана до пуног броја? Да ли знате где су 
се кретали, да ли сте имали информацију пошто сте били њихов, ајде да 
кажем, неки вођа? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па, има обично, обично кад се за та два дела 
што смо давали, значи једно је гробље, друго је где смо правили заседу. 
Обично ујутру кад неко, увече се иде на заседу, ујутру се склања са те 
заседе, то истурено оделење, не знам како да објасним. Ти људи који су 
били преко ноћи у заседи нормално да преко дана би требало да одмарају. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Да ли знате где су капеле на гробљу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не могу да се сетим, могао бих да. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Хвала. Мени је мало остало нејасно, само 
бих молила да ми то кажете, ја се извињавам судија ако сам пропустила. 
Касете су пронађене приликом рањавања овог њиховог друга када су 
улетели у кућу и нашли у неком месту где се смешта кукуруз касете. Да ли 
је у то време пуковник Димитријевић био у Ловасу кад је Ваш? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Није, то је кад је Аруна рањен није био 
Димитријевић. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Кад је Аруна рањен? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Аруна је рањен кад смо ми дошли можда 
други дан, плафон. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: А када сте довели пуковника у Ловас? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Можда четврти или пети, слагаћу Вас. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Четврти или пети дан? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Е сад ми кажите због чега Ви предајете 
касету некоме из «Душана Силног»? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па шта ми значи касета на њој писало «ХДЗ» 
кад немам на шта да је погледам, на шта да је погледам. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Да ли требате можда да дате неком од 
Ваших претпостављених, Љигу, командирима водова Љига који су вас 
сместили, прихватили, потчинили себи, зашто неком «Душану Силном»? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па знате како тад сам сматрао да ту треба да 
предам, значи лично сам сматрао да ту треба да предам. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Лично сте сматрали? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да. 
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Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Добро. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Мислим нисам имао никакво наређење, а што 
и зашто, не знам, тако ми се десило или можда су прво они наишли па. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Хвала Вам, и само бих Вас ја питала једно 
питање, овде се нешто причало на ту тему па просто да Вас питам. Да ли је 
у оквиру ваше групе извршена да кажем акција, немојте погрешно да ме 
разумете због термина, акција бријања до главе у току боравка Вашег у 
Ловасу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Није. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Није? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Код мене, оно бријање до главе? 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Свих вас? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не, не. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Не, хвала. Немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, идемо даље. Изволите. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Адвокат Фурјановић Бранислава. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Тако да Вас сви чујемо, сви нешто тихо данас 
причају и сведок нешто и он тихо прича. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да, видим да не обраћају пажњу. 
Дали бисте хтели да нам кажете којим превозним средством сте дошли из 
Ваљева у Ловас? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Мислим камионом да смо стигли војним. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: А ко је све био са Вама? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не могу да се, знам да смо ми били у 
камиону позади, не могу да се сетим да ли је још неко био. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Колико је вас било у камиону? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Рекао сам, од почетка је требало да буде 
двадесетак, па док смо стигли до Ловаса стигло нас је једанаест-дванаест у 
Ловас. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Ја ћу Вам цитирати Ваш исказ где сте 
изјавили да вас је стигло 15 до 20, а данас сте изјавили да вас је било до 11, 
па шта је сад тачно? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Лепо кажем, кренули смо двадесетак нас смо 
кренули, а стигло је до Ловаса толико јер је доста њих, то је била 
добровољна јединица добровољци и толико нас је стигло. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Приликом доласка према Ловасу да 
ли сте се негде заустављали и задржавали? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не могу да се сетим, мислим на дуже време 
нисмо се задржавали сигурно, сад да ли смо се заустављали или. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Није се десило да сте негде 
преспавали? 
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Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Није, није, није сигурно. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Изјавили сте да од доласка у Ловас 
до изласка из Ловаса нисте напуштали Ловас? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да, лично нисам напуштао Ловас. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Тако сам и схватила лично. Да ли 
можете да нам кажете како сте знали Петронија још из Товарника? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па зато, ја Вам кажем није мени прво 
ратиште Ловас, ја сам кренуо од Трпиње. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Добро, да ли можете да нам 
објасните Ваш исказ који сте дали пред истражним судијом, када сте 
упознали Петронија у Товарнику? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: У Товарнику сам упознао Петронија. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Молим? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: У Товарнику сам упознао Петронија. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Када? Значи време, место? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не могу да се сетим тачно време и место, 
знам да је био рат и нису биле лепе околности и знам да сам тад упознао 
Петронија. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Овде окривљени па и Петроније се 
терети за кривично дело где је прописана казна од 40 година затвора. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Није 40, није 40, ово је било у време, примењујемо 
закон у време извршења дела. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Свеједно, чак и 20 година, чак и 20 
година. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Нема потребе да сведоку то. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: У реду, чак и 20 година ако кажете да 
сте га упознали у Товарнику, ја Вас молим да се сетите где, на ком месту, 
ко је био присутан? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не могу да се сетим, не могу, знам да се 
знамо из Товарника, тамо смо се срели, упознали, чуо сам то је Петроније 
и од тад нисмо имали, до Ловаса га нисам ни видео. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли сте запазили нешто 
карактеристично на њему? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па, ништа посебно. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Рекао је «ништа посебно» и убудуће мало гласније 
причајте. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Ја ћу Вам цитирати Ваш исказ па ми 
није јасан и ја Вас молим да га објасните, оно што сте изјавили пред 
истражним судијом. Истражни судија: «Сада, ко је, да ли је неко од тих 
долазио код Димитријевића или неко трећи?», сведок Мирољуб Марић: «Ја 
мислим да је долазио тада је браду, није Петроније браду носио, један 
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седи, мислим да их је он водио тада «Душан Силни» на састанак и да је 
одбијена била акција ако вас интересује то чисто силос и то, ако вас 
интересује то што сам био присутан могу да кажем», страна 4, да ли 
можете да објасните ову реченицу шта сте мислили кад сте изговорили име 
Петроније? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Петроније? 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Петроније није био, барем нисам га знао као 
команданта «Душана Силног» ето то сам рекао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Само, не морате према њој, врло је битно да вам 
уста буду према микрофону, уопште не морате да се окрећете према 
браниоцу. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли су кад се тиче наоружања, да 
ли је неко имао хладно оружје, да ли је био задужен са хладним оружјем? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ко? 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Како? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ко?  
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Па питам. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па било је више формација и остало, ако нож 
сматрате под хладно оружје ко год је дужио аутоматску пушку дужио је и 
нож. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли сте Ви задужили хладно 
оружје? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па чули сте шта је човек рекао, одговорио је на то 
питање шта је он, чиме је он био задужен. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Нисам чула, пошто је рекао да је 
било неких формација, ја га питам које формације су биле задужене? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Које формације су биле задужене, шта? 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Са хладним оружјем? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Нејасно Вам је питање. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не, за хладно оружје не постоји формација. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Молим? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: За хладно оружје формација, не разумем 
питање. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли је Ваша јединица била 
задужена са ножевима? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па нормално, чим смо задужили аутоматске 
пушке уз њих иде и нож. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли су друге јединице биле 
задужене са ножевима? 

ВР
З0

38
0



53/78 
Транскрипт аудио записа 

са главног претреса од 08. јуна 2011. године 
 
 

Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па свако ко задужи аутоматску пушку дужи 
и нож. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Видим да на десној руци имате 
тетоважу. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли сте још некога упознали у 
Ловасу да је имао тетоважу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не могу да се сетим, а и у то време нисмо се 
скидали баш. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Немам више питања. Хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите. 
Адв.РАДОСЛАВ ШОШКИЋ: Молим Вас господине Марићу кажите нам 
од кога је то «Душан Силни» заробио војску неку, војнике и чије, ако су 
били војници? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Кога је заробљавао «Душан Силни» не знам, 
нисам учествовао у акцији заробљавања. 
Адв.РАДОСЛАВ ШОШКИЋ: А не знате ни од кога су чистили Ловас? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Од кога су чистили? 
Адв.РАДОСЛАВ ШОШКИЋ: Под чишћењем се у војној терминологији ја 
мислим подразумева чишћење од војне силе. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да. 
Адв.РАДОСЛАВ ШОШКИЋ: Од неке војске, ако су чистили од кога су 
чистили, од чијих формација? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па од хрватских формација вероватно. 
Адв.РАДОСЛАВ ШОШКИЋ: Хвала, немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље. Од оптужених? Изволите. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добар дан господине Марићу, ја сам окривљени 
Деветак Љубан. Цели дан причате, често заправо спомињете ово име 
Арауна. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Аруна. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Колико је тешко он рањен и које су биле повреде, 
да ли знате? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Повреде ноге. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Повреде ноге, добро. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ноге, ноге, у ноге је рањен. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Поред најпажљивијег слушања ја још увек нисам 
закључио којег дана је господин приметио ту мину на наводном минском 
пољу, па бих га молио да каже да ли је то било дан пре овога догађаја на 
том пољу детелине или два дана, петнаест дана раније, кад је то било, то 
извиђање које се десило? 
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Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Лепо сам рекао не могу да се сетим тачно 
који дан, кад је отворена ватра на Димитријевића сутрадан смо отишли у 
то минско поље, рекао сам и са ким. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Колико је дана било после тога догађаја на 
минском пољу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не могу да се сетим. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Не можеш да се сетиш, хвала. Госпођо 
председнице, ја поседујем овде две копије грунтовног извадка односно 
катастарског извадка тог терена где је та парцела, буквално од крижа до 
крижа је извадак, па бих Вас молио да погледате и дозволите да ово може 
да остане ту у спису, па бих молио сведока да покуша да нађе где је 
запазио ту мину о којој данас прича и за коју га је питао господин Налић. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ми овде не видимо на овој скици шта је шта. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Госпођо, довољно је север-југ, исток и запад има 
обележено, зна се да је економија западно од села итд. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Убудуће господине Деветак морате раније да 
приложите, предложите итд, а не овако изађете са нечим, ево ајде може сад 
сведок али овде је потпуно. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Ово су силоси, горе је село. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Сведок сад нека покаже ако може с тим што то 
показивање нека означи хемијском на. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Само ја бих морао да замолим, сад одавде 
мораш прво да ми покажеш где је школа била да могу ја да се орјентишем, 
да, па то ја видим, не могу да се орјентишем. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Рекао је сведок у својој изјави, ево оловка, да је 
запазио 300-400 метара од силоса, у својој изјави пред истражним судијом, 
да је запазио ту мину, према томе од силоса 300-400 метара. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Шта да сам запазио од силоса 300-400 
метара? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Ту мину, да. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја сам рекао да су силоси били од пута 
удаљени 500 до 600 метара, а силоси од пута удаљени. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: «Одатле је имало, до силоса можда још неких 300 
метара, 400 је имало до силоса и онда смо се вратили», страна 8 Вашег 
исказа код истражног судије. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Могуће, могуће, не могу да, ово ми стварно 
ништа, не могу да се орјентишем по овом. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Да ли је сведоку познато кад је дошао у село да је 
постојао у селу полицијски час? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесте, то сам сазнао. 
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Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Да ли је знао да у селу постоји војна управа? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли је постојала војна управа? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Да ли је знао да је постојала војна управа? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли је, а не да ли је знао да је постојала, Ви већ 
одговорите, па само он да каже да. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Да ли је постојала? У реду. Извињавам се. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли је постојала нека војна управа? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па рекао сам то да је постојала и полиција и 
током суђења сам рекао, не видим. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Да ли је сведок приметио и ако је приметио кад је 
приметио долазак ОЕБС-а у село? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па не могу да се сетим да ли сам приметио, ја 
сам прво имао своје, ја нисам седео и посматрао село по цео дан. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Да ли је чуо? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Чуо сам да је нешто долазило, а сада нисам 
био присутан и није ми. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Значи ништа ближе? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ништа ближе. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Говорили сте раније у изјави код истражног 
судије да сте 19-ог напустили Ловас, па бих Вас ја само замолио ако се 
сећате како сте напустили Ловас, којим возилом? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Дошао је Ђокић и ваљда војна полиција и 
ово, што нас је  покупио. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Да ли сте негде успут стајали и ако се сећате због 
којег разлога сте стајали? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Негде, не могу се тачно сетити, знам да смо 
морали да станемо, ту нам је одузето комплетно наоружање и остало и 
пребачени смо у Ваљево. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Да ли је то било у Шиду? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Могуће, не знам место тачно, не могу тачно 
да. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Да ли је сведок тај чин схватио као чин 
протеривања односно не добровољног и не регуларног одласка из села 
Ловас? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па лично ми није било праведно, сад шта, 
нисам разумео питање. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Како сте доживели ту неправду, рекли сте сад да 
Вам лично није било право? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па није ми било право, зашто, нисам урадио 
ништа лоше. 
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Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Да ли се сећате да ли сте тог истог дана у Шиду и  
протестирали и ако се сећате због којег разлога сте протестирали? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не могу се сетити, знам да се десило нешто и 
не могу уопште да се сетим да је Шид, знам да смо заустављани, да смо 
оставили ту оружје и вероватно и због самог начина. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Да ли сте чули, знали, приметили тог дана да је 
неко од ваших старешина из ТО Ваљево био притворен па да је то био 
разлог или нешто слично од стране војних служби? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не могу да се сетим. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: То не знате, је ли тако? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не знам. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Имам само примедбе, госпођо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Видите, мислим да сведок неке ствари не каже до 
краја, натуца само и невероватно је да је снајпер пуцао са силоса у Ловасу 
јер од тих силоса до Ловаса је преко километар и по и то је немогуће 
једноставно и није тај преглед такав, то је једно. Друго, немогуће тих дана 
да буде снајпериста на силосима кад је постојао војни пункт на економији, 
постојала је стража задружна заједно са војском и 16-ог око подне се 
почели брати кукурузи и 17-ог цео дан управо су се истресали кукурузи на 
писту поред тих силоса и немогуће је да нико није приметио то. Хоћу да 
кажем да је то пуцање снајпериста са силоса са те економије јесте једнако 
пуцање оне браће Павлић тамо 11-ог. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Шта то значи? Није тачно ни једно ни друго? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Исценирано и једно  и друго, наравно, 
организовано управо од неких појединаца које је данас господин и 
спомињао са косом, брадом итд. Исто тако. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А ко је то исценирао господине Деветак? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Молим? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ко је то исценирао? Ви сад говорите нешто. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Ја сам сигуран да Тужилаштво то зна госпођо 
председнице и не бих хтео о томе да причам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, али Ви то тврдите, а они то не тврде. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Ја то тврдим, да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па реците ми онда одакле Вам та сазнања ко је то 
исценирао? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Не тврдим ја то први пут. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Молим? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Не тврдим ја то први пут. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Али никад не рекосте ко је то. 
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Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Да су браћа Павлић исценирао. Браћа Павлић зна 
се ради тих наводних Ираца. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А ко је то исценирао? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Не знам ко је доводио Ирце и те остале. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не, а ко је то исценирао пошто Ви то тврдите? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Па онај ко је довео те Ирце или Енглезе, који су 
већ били, тај је исценирао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Слушали смо овде ко је довео Ирце, Енглезе и тако 
то, Борислав Бата Михајловић, да ли на њега мислите? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Па не знам ја. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И Бастаја, па Ви то тврдите господине Деветак. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Управо на ту групу, јесте, тачно, ето видите и Ви 
сте закључили и Тужилаштво то зна. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, па што се стидите да кажете ако знате? 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Не стидим се, нити се стидим, смета ми што то 
Тужилаштво зна одавно. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па мислим не зна суд, неће нико да каже, ни 
тужилац, ни Ви, сад суд мора да утврди. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Исто као што је знало да спали предмет 
1994.године који је затворен у Војном суду да би се подигао овај, исто је то 
све. Ово што је изрекао данас сведок у вези мене да је чекао господин 
Димитријевић у оно време као потпуковник да ја одобрим да његов неки 
војник односно, могу рећи војник од сведока, иде да обиђе жену која се 
породила то су тако небулозе да немам коментар. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Имао је потребе, то знам сигурно јер опет не 
кажем да сте Ви, требао је да се јави Вама, сад да ли је Ваш неки заменик 
или неко. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Хвала. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не видим разлог. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље.  
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добар дан, оптужени Девчић. Господине Марићу, 
питао бих Вас да ли сте имали у јединици неко превозно средство, неко 
возило војно, цивилно, без обзира какво? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисмо, нисмо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесте ли укључили? Јесте. Па станите овде где је 
господин Деветак стајао да не би Вам било далеко. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Ја да не окрећем госпођи Кандић леђа. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Битније нам да транскрипт се чује а коме ћете 
окренути леђа, небитно.  
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Да ли сте имали неко возило?  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не. 
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Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Нисте имали? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: А реците ми којим возилом или сте пешке отишли 
за Чаковец? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Дошао је кад смо добили наредбу лепо сам 
рекао да је дошао мештанин нас је возио, прво и да смо имали ауто нисмо 
знали да дођемо до Чаковаца, јер нисмо. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Којим возилом молим Вас? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Путнички ауто је био, не могу да се сетим 
стварно који. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро. Реците ми да ли је господин Димитријевић 
имао неко возило тамо на располагању? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам, у том периоду када је дошао нисам 
видео возило да има. Да је имао возило узео би од њега, не би тражио за 
војника ауто.  
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: За којег војника молим Вас? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па за тог што је ишао за Ваљево што му је 
требала потврда. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Рекли сте, добро. Реците ми осим писаних 
наређења пошто чујем из Вашег излагања да сте били овај, неки командир, 
командант јел те у Босни и Херцеговини? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да.  
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Па реците ми да ли писаних наређења, постоји 
усмено наређење и како се примењују? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Дајте питања. Не морате да одговарате на ова 
питања. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро. То ће вештак да каже.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Питајте човека тамо у Ловасу шта се десило 
конкретно, шта би са Аруном је ли преживео? 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Па добро, зато што он каже да. Зато ја питам да ли 
је добијао та усмена наређења или писмена наређења од тих својих 
претпостављених, да ли из љишке јединице, да ли од господина 
потпуковника Димитријевића, да ли од Јанка, Марка, нема везе од кога. То 
сам хтео да питам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Али нисте тако питали. Конкретно питајте да ли је 
он када је добијао наређења од било кога тамо из љишке, од 
Димитријевића, лево-десно, да ли је то било писмено, усмено? Тако 
питајте.  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Усмено. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Усмено? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да. 
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Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: А реците ми да ли су та у ратном периоду 
идентична наређења и усмена и писмена а након тога усмена зна се како се 
прослеђују даље у оперативни дневник? Да ли су идентична? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Шта значи та, формулишите питање да буде нам 
јасно и нама и сведоку.  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да ли сам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Нисмо разумели питање. Реците питање како гласи. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Да ли су релевантна у ратном периоду и писана и 
усмена? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: У ратном периоду се слушају и усмена и 
писана се слушају значи нема.  
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: То сам хтео да разјаснимо само. Реците ми да ли 
сте Ви били учествовали у претресу терена Јелаша? И када? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Претрес терена? 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Шуме Јелаш ако Вам је познато, знате на излазу. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Знам, нисам учествовао, био сам у 
Трпињама. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Ваша јединица није учествовала је ли тако? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Није, није. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро. Такође Ваша јединица није учествовала 
колико сам ја разумео Вас, нити у акцији то је чишћење терена у Ловасу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Није, није. Ми смо дошли већ је. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Пошто има овде сведока из Ваше јединице који су 
супротно говорили, зато Вас питам.  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не, не, осим те три. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Конкретно Борис је причао другачије, значи да је 
био у акцији, господин каже да није нико био из те његове јединице у 
акцији, па контрадикторно је, зато питам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Није Борис то говорио. Ако мислимо на акцију 
минско поље, није спомињао да је учествовао у томе. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Јесте, био је. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Господине Девчићу. Имамо транскрипт, сећам се 
тачно шта је тај човек, да у раним јутарњим часовима био ујутру на тој 
локацији близу. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Према Бадњари. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да је, јесте. Према томе, не односи се на акцију 
минског поља. Идемо даље. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Не, нисам мислио, него сам мислио на акцију 
чишћења да ли Бадњаре или тог подручја где је било. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Конкретно, на Бадњари није страдао нико. 
Идемо на оно што је предмет оптужбе. 
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Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро, добро, али то је та акција. То сам мислио 
госпођо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Бадњара и минско поље нису исте акције.  
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Како није, кад је одлучено исто. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ма дајте молим Вас, нема Бадњаре у овоме. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Небитно. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Оптужници. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Да ли сте Ви давали некоме изјаву после догађаја 
на тој детелини? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: На тој детелини? 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Да. После тих догађаја на тој детелини. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам давао никакву изјаву, дошла је 
полиција после пар дана и покупила нас. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Не, мислим тај дан да ли сте давали некоме изјаву 
након тог догађаја, непосредно, одмах након догађаја да ли сте некоме 
давали изјаву и коме сте давали? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не, нисам. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Потпуковнику Димитријевићу? Јанку, Марку, 
нема везе коме. То Вас питам. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: После тога је испало расуло кад се вратио са 
положаја, после те акције.  
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: А кад сте давали изјаву молим Вас? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Давали смо неку изјаву кад смо тек дошли у 
Ваљево, кад нас је покупила полиција била. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Коме сте давали изјаву? Да ли се сећате? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Војним лицима, војним службама. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Значи, војној полицији? Добро. Реците ми као 
добровољац овај, колико сам ја Вас разумео да сте рекли да сте 
учествовали у Вуковарској операцији код Ђергаја. Да ли то мислите на 
Бршадин место? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Бршадин. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Шума Ђергај је ли тако? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Шума Ђергај, река Лука. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Реците ми да ли сте као добровољац учествовали 
или Вас је неко мобилисао? Како сте Ви отишли тамо? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Као добровољац. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Као добровољац. Којој јединици сте тамо 
припадали? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Одбија се одговор на то питање. Апсолутно 
небитно за ово. 
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Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Питам госпођо да ли је упознао господина 
потпуковника Димитријевића у том периоду Бршадина? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Причао је, где сте били?  
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Није рекао молим Вас. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Да ли сте упознали потпуковника Димитријевића 
у Бршадину? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам. Мене је Ђокић водио у Бршадин. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Ђокић? Добро. Да ли Вам је познато име неки 
Јелић Љубо звани Чубра? Да ли сте га упознали у Ловасу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Можда, можда, не сећам се.  
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Реците ми овај војник што сте рекли Аруна, да ли 
је он припадао Вашој јединици? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Није мојој јединици, љишкој. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Љишкој? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: А учествовао је у том претресу пре тих догађаја на 
такозваном минском пољу, значи дан-два јел те? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не пре минског поља, објаснио сам и 
малопре. Ми смо заједно са љишком четом давали положај и вршили 
попуну један део овамо код гробља и вршили попуну истурено одељење 
где смо правили. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Реците ми да ли сте Ви видели повреде на њему 
тада? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесам. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Јесте?  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесам. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Реците ми да ли је то била повреда од метка да ли? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Од метка. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Од метка? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да. Вероватно касније се испоставило да је 
од метка. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: А реците ми да ли је то лице негде превежено или 
му је указана да кажем? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Прво је кренуо одмах га је овај Лаки ухватио, 
колико смо могли ту да му стегнемо ногу, одвукао тамо према команди где 
имају тај ауто и остало и одведен. Онда смо ми. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Да ли је остао у болници да ли Вам је познато? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не знам, нисам то, нисам. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Реците ми пошто сте рекли да сте били лично 
обезбеђење господина потпуковника Димитријевића, да ли сте Ви пре 
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догађаја на том минском пољу негде ишли са господином потпуковником 
на терен негде у Шид, Митровицу? Било где? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Нисте ишли? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не, не, не верујем. Не могу да се сетим.  
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Дан пре тога догађаја.  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Дан пре.Пре догађаја на минском пољу? 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Да. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Можда сам га пратио сам га свуда а сада не 
могу да се сетим све где смо ишли.  
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Зато питам да ли се сећате. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не могу, не могу. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Којим аутом сте ишли тада? Којим возилом? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не могу, не могу да се сетим. Знам да није 
имао свој ауто није имао у Ловасу.  
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Имам само примедбу госпођо. Страшно је 
жалосно да добровољци поред толике снаге и оружане силе ЈНА чувају 
добровољци једно активно војно лице. То нигде нисам видео на терену, па 
ми је то много нејасно. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Ништа, овде није толико јасно у целом 
поступку. Изволите даље. Изволите. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Оптужени Дарко Перић. Господине Марићу да ли 
нас двојица имамо било какав лични конфликт? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не чује се то што овако машете главом. Да, 
изговорите. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не, не, рекао сам. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: С обзиром колико си ме оцрнио у изјави коју си дао 
код истражног судије, а нисмо ни у каквом конфликту да ли је тебе неко 
уценио или ти претио да тако сведочиш? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не.  
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Ни једно ни друго? Добро. Пре 2007.године, да ли је 
с тобом разговарао син потпуковника Димитријевића или његов тадашњи 
изборни адвокат заборавио сам како се презива, он је сада у затвору, знаш 
га сигурно.  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не знам, не верујем. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Ниједан од њих двојице? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не верујем. 2007.године. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Пре давања ко истражног судије изјаве. Ниједан од 
њих двојице није разговарао са тобом? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Није, није.  
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Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Добро. Хвала. Овде су сведочили као сведоци 
тужилаштва неки твоји који су били с тобом у групи као сведоци 
тужилаштва. Да ли можда знаш или имаш информацију зашто је 
тужилаштво одустало од тебе као сведока и ти се сада појављујеш као 
сведок потпуковника Димитријевића? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па добро, то не може да зна зашто тужилац. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Може ако му је тужилац рекао госпођо, нека каже, 
ако не зна није проблем. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Одбија се одговор на то питање, сведок се позива 
кад суд одлучи да буде сведок или по предлогу или по службеној 
дужности. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Јеси ли све врем спавао у школи? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Осим када сам на положају.  
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: А с киме си био у тој учионици? Са овим другарима 
које си споменуо је ли тако? Милошевић, Влада Рус? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Влада Рус, јесте. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Знаш шта ми није јасно, па те то питам, ја спавао  
изнад тебе, ти ми запамтио име и презиме, а с њима си спавао 7 дана у 
соби, ниједном не знаш име и презиме. Милошевићу знаш презиме, не 
знаш му име. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Зоран Милошевић. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Божићу знаш презиме, не знаш му име. Како 
ниједном од њих не знаш ни име ни презиме само мени? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па ко је питао за име и за презиме, ја сам 
набројао како. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Ево ја те питам како се презива Зоран? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Зоран Милошевић. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Јесте. А Борић? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Вања Борић. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: А Кркља? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не могу да се сетим. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Јоца? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јоца Кркља, тако га знам као Јоца Кркља, не 
могу не знам му. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: А Владо како се презива? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Михајловић, тако некако. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: А како се зове потпуковник Димитријевић? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Потпуковник Димитријевић? Не знам.  
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Шта је у ствари радио потпуковник Димитријевић 
док си га ти обезбеђивао? Његова, ти си о мени много причао у твојој 
изјави шта сам ја радио али врло мало о Димитријевићу. Шта је он радио 
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док си га ти обезбеђивао? Где се кретао? Које задатке је изводио? 
Једноставно, можеш ли да се сетиш у том периоду које су то биле његове 
активности? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Пратио сам га кад оде на састанак. На 
састанку се задржавао, враћао, значи. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Значи, он је само ишао на састанке? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесте, да ли је његово било да обавести 
Ђокића или некога, то ја не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А с ким се то, са ким се састајао потпуковник 
Димитријевић? Ви га пратите на састанке, бринете о његовој безбедности. 
Са ким се он то састајао? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па састајао се са људима, са официрима, са 
откуд ја знам унутра. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па бринете о његовој безбедности, врло Вам је 
важно са ким се састаје човек о чијој безбедности Ви бринете, можда се 
састане са неким опасним ко може да угрози његову безбедност.  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па моје је да му заштитим безбедност, а с 
ким ће да се састане. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Молим? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па моје је да му заштитим безбедност, а није 
с ким ће да се састане и. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па како да штитите ако не знате с ким се састаје? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нисам сам се уопште оптерећивао са ким се 
састаје и нешто, нити ме је занимало то. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Изволите. 
Опт.ДАРКО ПЕРИЋ: Замолио бих те али да ми искрено одговориш с 
обзиром да сам га познавао.и био је стварно добар спортиста и човек. Како 
је могуће да ти знаш с ким ја једем, шта причам, с киме се дружим а о 
потпуковнику Димитријевићу немаш појма шта ради, а ти у његовом 
обезбеђењу? Мислим нелогично. Не мораш да ми одговориш само кажи 
има ли ту логике неке. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Прво ништа немам против тебе.  
Окр.ДАРКО ПЕРИЋ: Не изгледа тако. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Изгеда. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Пустите сада сведок да одговара, немојте 
прекидати. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Дарко изгледа значи шта сам рекао знам да 
слагао нисам ако си ти заборавио неке ствари ја нисам, ја сам заборавио 
доста ствари па ме можеш и ти опоменути. 
Окр.ДАРКО ПЕРИЋ: Па ево покушавам. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Зашто да кажеш. 
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Окр.ДАРКО ПЕРИЋ: Да те подсетим шта је радио Димитријевић, ти знаш 
шта сам ја, не знаш шта је он, ниси ти мени био обезбеђење, њему си био, 
па њему си био. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па не није радио ништа. 
Окр.ДАРКО ПЕРИЋ: Па што му је требало обезбеђење, коме је он сметао 
онда. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па не знам то ви расправите између себе 
коме је требало обезбеђење против њега је. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, ако сте завршили са питањима, не можемо 
ту коментарисати. 
Окр.ДАРКО ПЕРИЋ: Питао сам ја, шта је то радио што му је требало 
обезбеђење ако није радио ништа. Он је изјавио у једном моменту да је он 
био задужен за позадину, је ли он ту храну уопште делио па му је претила 
опасност, о чему се ради, ти би то морао да знаш, ја немам кога другог да 
питам, ти си био први до њега. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Кажем колико ја знам значи није имао радио 
везу, није имао шифрарник, значи није могао да води неке акције и нешто, 
то стојим пред Богом, пред Богом стојим.  
Окр.ДАРКО ПЕРИЋ: Па коме је он  онда тамо, он је тотално био 
маргинална личност тамо. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не знам ко га је довео у ту ситуацју да буде 
таква личност. 
Окр.ДАРКО ПЕРИЋ: Што ће му онда обезбеђење кад је тотални 
маргиналац, не ради ништа тамо седи, нема шифарник, нема ништа, 
никоме не командује, а десет људи га, па председника владе десет људи не 
обезбеђује а вас десет.  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Дарко не знам ко је у питању, да ли је БИА, 
ЦИА шта је ја не знам, нећу да улазим у те ствари.  
Окр.ДАРКО ПЕРИЋ: А мислиш да је радио за ЦИА-у? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не знам ја, нећу да улазим у те ствари, можда 
је радио. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, јесте завршили, да ли имате још питања, 
примедби? 
Окр.ДАРКО ПЕРИЋ: Ти знаш ово твоје сведочење по мене колико је 
незгодно, јеси ти осуђиван? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесам. 
Окр.ДАРКО ПЕРИЋ: Колико пута? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Једном.  
Окр.ДАРКО ПЕРИЋ: 1995, 1997, 1999. и 2003. то је четири пута. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Зашто, за затвор, затворску казну? 
Окр.ДАРКО ПЕРИЋ: Осуђиван кривично, једном си ишао у затвор. 
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Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Једном сам ишао у затвор три месеца, три 
месеца. 
Окр.ДАРКО ПЕРИЋ: Је ли знаш колико се иде за лажно сведочење? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја ништа слагао нисам још сам ублажио.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, нема ту више питања. 
Окр.ДАРКО ПЕРИЋ: Хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Само моменат господине Перићу, Ви сте износећи 
Вашу одбрану у више наврата помињали да је противдиверзантски вод био 
у саставу противдиверзантског одреда и да је тај вод био додељен 
Димитријевићу ради његовог обезбеђења, је ли то? 
Окр.ДАРКО ПЕРИЋ: Противдиверзантски вод? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесте, то се управо односи на ове људе. 
Окр.ДАРКО ПЕРИЋ:  Мало смо, постојали су три противдиверзантске чете 
и постојао је диверзантски а не противдиверзантски. Он је отишао са 
Димитријевићем 14. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Е тај диверзантски вод који је обезбеђивао 
Димитријевића, јесу ли то ови људи? 
Окр.ДАРКО ПЕРИЋ: Ма какви они. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Него? 
Окр.ДАРКО ПЕРИЋ: Моја јединица је 30 људи било у тој јединици, они су 
отишли са Димитријевићем у Ловас, тада је он отишао из Чаковца, они су 
били добровољци. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Значи 30 људи из Вашег одреда иде са 
Димитријевићем из Чаковца у Ловас? 
Окр.ДАРКО ПЕРИЋ: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И ови су још ту? 
Окр.ДАРКО ПЕРИЋ: Ја не знам да ли они, ја док нисам дошао у Ловас, ја 
нисам ни знао да постоји та група у Ловасу? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И ови га чекају тамо? 
Окр.ДАРКО ПЕРИЋ: Који ови? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па овај човек Мирољуб Марић и његови? 
Окр.ДАРКО ПЕРИЋ: Па ја не знам шта су они чекали, ја ту информацију 
немам, они нису под мојом ингеренцијом. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Дошао у школу у Чаковец ја и ови испод 
крушке седео Дуле Бокић, е сад да ти нацртам место да одем на место ја ти 
кажем. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, идемо даље са питањима. Редом. Изволите.  
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: Господине Марићу ево сад се мало Дарко 
дотакнуо тог питања обезбеђења потпуковника Димитријевића, Ви кажете 
да сте добили наређење од Ђокића да идете да обезбеђујете потпуковника 
Димитријевића, ако сам ја добро разумео? 
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Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесте, јесте.  
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: Да ли је он Вама рекао где се налази 
потпуковник Димитријевић? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да идемо у Ловас, да идемо у Ловас, да ли су 
значи уопште му није. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: Шта ћете ви у Ловасу ако је потпуковник 
Димитријевић у Чаковцима, кажете да сте из Ловаса у Чаковце отишли по 
њега? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесте по њега, да.  
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: Значи нелогично је да идете у Ловас, 
претпостављам да потпуковник Димитријевић зна где му се налази? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Или је можда Ђокић знао где ће да пошаље 
Димитријевића док ми стигнемо, не знам ја не улазим у то ја ти кажем где 
сам после. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: Добро, реците ми, прича се о рањавању 
тога Аруне, реците ми знате ли када је тај човек био рањен, датум? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не знам тачно датум, то сам и рекао већ 
пред. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: Да ли је то било ако вежемо за тај догађај 
где се то десило на тој ливади колико пре? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не, ја кажем ја идем датум када сам ја дошао 
значи два дана после освајања сам ја дошао значи два дана после освајања 
сам ја дошао можда трећи дан плафон је Аруна рањен, то сам већ 
напоменуо и рекао сам.  
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: Значи 10. ви сте дошли два дана након тога 
12. значи трећи дан 15. је ли? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па тако други, трећи дан је рањен када смо 
дошли, тако сам и рекао. Тако је и било. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: Везано опет за обезбеђење то кажете да сте 
обезбеђивали потпуковника јесте ви увек били уз њега, не мислим лично 
Ви него неко из ваше једнице, из ваше десетине или већ како се то у то 
врме звало? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ловас је био колико толико слободна 
територија, нисмо нон стоп били као крпе, он нам је увек био на оку, значи 
није спавао са нама, спавао је у другој просторији, давали смо. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: Јесте га обезбеђивали тада када је он 
спавао у другој згради? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесте, јесте. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: И тада је обезбеђиван? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесте, јесте. 
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Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: Добро, уреду, хвала.  А реците ми данас 
сте помињали овде и Јоцу, да ли ми можете рећи како је тај човек 
изгледао? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: На ког Јоцу мислите? 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: Па помињете ту Јоца, не знам жена му се 
породила па не знам ово овако онако, кажете да је имао прскану униформу 
и то, можете ли ми описати како тај човек изгледа у односу на мене, у 
односу на Вас, да ли је? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јоца, Јоца нижи од мене можда једно 10-15 
цм, плав крупан дечко.  
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: А Ви сте високи колико? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја негде око 197, нисам баш мерило за. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: А реците ми, кажте да знате, чули сте из 
прича да је тројица људи рањено на том минском пољу, кажете да не знате 
коме су припадали, а да ли знате ко су ти људи који су били рањени ако не 
знате? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не знам, не знам. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: Добро, уреду, немам више питања. Хвала.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље.  
Опт. ЈОВАН ДИМИТРИЈЕВИЋ: Ја би овако само, имао би прво неколико 
питања и имао би примедбу. Прво питање за овог Аруна, мени је остало 
нејасно да ли се зна име и презиме тог човека? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Има у списима ја не знам, не могу се сетити 
имена и презимена, знали смо се по надимцима као што није знао да сам ја 
Марић Мирољуб, него ме звао Мићко тако сам ја њега звао Аруна.  
Опт. ЈОВАН ДИМИТРИЈЕВИЋ: Да ли сте Ви сигурни како је дошло до 
његових повреда, која врсте повреде је, једна нога, обе ноге? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Прострелна рана мислим да је у питању.  
Опт. ЈОВАН ДИМИТРИЈЕВИЋ: И имао би само примедбу, не слажем се 
са господином да је само пар униформи прсканих било, да су имали само 
пар прсканих униформи, сви су они имали, њих десетак дванаест, сви су 
имали, не тврдим да су сви носили у исто време те униформе.  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Имали смо ми, рекао сам ја. 
Опт. ЈОВАН ДИМИТРИЈЕВИЋ: Сви су имали те униформе прскане, они 
су били закон тамо.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Изволите даље редом. Је ли тачно то да сте 
били Ви тамо закон и да сте сви имали прскане униформе, мисли се на вас, 
вашу ту, оделење како да га назовем? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја сам рекао, то нам је. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Молим? 
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Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја сам то и дао изјаву да ми је неко донео 
десет, дванаест прсканих униформи, то је у врећицама нешто било, не 
верујем да је ико носио то, двојицу тројицу знам да су носили, је лично 
нисам носио и знам доста мислим то је стане у кесу овако.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Изволите.  
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Реците ми молим Вас колико сте добро 
познавали тог војника Аруна? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па кратко смо се упознали оно колико може 
за то време да се упозна, јер смо ту близу заузели положаје. 
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Нисам схватио да ли сте Ви били сведок 
његовог рањавања? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Јесам.  
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Знате ли тачно место где је рањен у месту 
Ловасу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: На улици, на улици сад да се вратим на место 
Ловас нисам посетио можда кад би се. 
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Код центра? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Од центра. 
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Северно, источно, западно? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ја то кад вратим Ловас, прво морам да 
вратим школу, моје орјентире не могу да се.  
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Па рецимо ајде нека у односу на силосе да ли 
је то, да ли је центар место рањавања у односу на силос, ближе силосу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Овако како да ти, како да ти ово овако 
раскрснице где су биле, овако је школа стајала, од школе ова улица чини 
ми се доле ниже једно 200-300 метара.  
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Значи када се гледа од силоса? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Е па сад ти мене врати од силоса, ја ти кажем 
од школе, овако је школа, овако је улица, овако је она зграда била овако је 
раскрсница, одавде триста метара. 
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Колико далеко од школе? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Сад колико тачно не могу да. 
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Добро, реците ми са ког објекта је пуцано на 
њега? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ми смо прво претпоставили да се пуцало са, 
из кућа, са кровова. 
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Пошто сам ја стекао утисак да сте помињали 
сте силос, у вези снајперског деловања. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Кажем да са силоса је могао да се покрива и 
тај пут, није идеално али може да се покрије и тај пут? 
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Закључујете да није са силоса? 

ВР
З0

38
0



70/78 
Транскрипт аудио записа 

са главног претреса од 08. јуна 2011. године 
 
 

Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Зато смо и извршили преметачину те две, три 
куће што смо урадили, где смо нашли касету.  
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Добро. Знате даљу судбину тог војника? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не знам.  
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Мислим у тренутку рањавања шта се са њим 
радило? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Лаки га је одвео, где га одвео да ли у њихову 
јединицу или где, не знам даље, тада нисам, можда сам се чуо два, три пута 
у животу са њим.  
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Добро, ја сам био сведок догађаја. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Којег? 
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Рањавања овог човека.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Аруне тог је ли? 
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Да, он се зове Аруновић Драган, рођен је 
мислим 1968. године. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: 1968. 
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: 182 цм висине, је ли тако? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да.  
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: У који део тела је рањен? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: У ногу, ногу. 
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Високо, ниско, која нога? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па како Ви сада. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па шта ово сад знаш оно.  
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Околности рањавања су врло необичне, а ја 
могу да вам објасним ако вас. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па реците, око тога се врти и ова акција колико сам  
ја разумела из исказа, из истраге је уследило. 
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Десило се у преподневним часовима, 
отприлике три дана пре критичног догађаја у детелини, ја сам се враћао из 
ноћне заседе са покојним Вукосављевићем и упознао се са групом војника, 
то је последња улица у североисточном делу села према Мохову, значи са 
једне стране су куће са спољне стране села, са унутрашње стране су куће а 
са спољне стране су само понеке куће и њиве. Била је група младих жена 
са малом децом и договорили смо се да нам скувају кафу пошто су имале 
онај шпорет на дрва, а ја сам замолио Вукосављевића да оде по конзерве и 
нешто, да донесе конзерве са храном и кафу и са њим је отишао још један 
војник из те Љишке јединице. Непосредно пошто је Вукосављевић отишао 
са тим војником у центар села, отворена је рафална паљба из кукуруза са 
једно 200 метара даљине, значи до тог кукуруза од ивице села је био 
почишћен терет, скинута је летина, вероватно из безбедносних разлога. 
Отворена је јака рафална паљба, али непрецизна, нико није погођен. 
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Четири војника су се пребацила на спољну ивицу пута, та ивица није била 
или није била асфалтирана или је било само у средњем делу асфалтирана, 
углавном по спољној ивици је био ваљани камен. Четири војника су се 
пребацила на спољну ивицу пута значи према периферији, према њивама и 
отворила ватру, а ја сам са двојицом остао на страни пута према центру 
села, према тој кући испред које смо били и посматрао да ли ће се жене и 
деца извући. Да ли ће проћи без губитака, они су побегли у кућу. Један од 
два војника који су били са мном је покушао да помогне, да се пребаци на 
спољну страну пута, на страну пута према периферији села, према месту 
одакле је отварана ватра и ја сам га пратио погледом, иза њега се подигао 
облак прашине. Очигледно је хитац дошао са леђа и он се срушио, 
притрчао сам са још двојицом војника да му помогнем, не знам да ли је 
господин био тад ту и склонили смо га са улице и скинули га. Рана је била 
устрелна у десну ногу високо и није било, то је био комад зрна, значи зрно 
се распало и имао је троугласту устрелну рану.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, да не дужимо ту причу, само ми реците има 
ли везе, пошто сте ми поменули североисточни део села на путу према 
Мохову, има ли то везе са овом детелином и силосима? 
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Нема везе. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Нема везе никакве. 
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Тачно растојање од места рањавања до 
силоса, до првог цилиндра силоса значи има пет цилиндара силоса, до овог 
цилиндра који је најближе центру села је 1730 метара и не постоји оптичка 
видљивост значи нити даљина дозвољава нити оптичка видљивост, куће 
сметају. Немогуће је гађати никако.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Значи нема никакве везе са овом локацијом? 
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Хитац је дошао, човек је рањен хицем са леђа 
из неке куће. Ја сам посматрао, ниједан прозор није био отворен, ниједан 
цреп није био подигнут. После збрињавања човека ја сам разговарао са тим 
човеком и упознао се, тачно знам радио је у фабрици «Змај» у Земуну тада, 
човек је тада био разговетан, падао је у шок, био је разговетан.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, господине Стојановићу. 
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Само опростите. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Врло кратко јер ево морамо још мало да завршимо, 
завршите ту причу о Аруни, ово ме је занимало што сам Вас питала.  
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Нема везе са силосом.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро.  
Опт. САША СТОЈАНОВИЋ: Када се Мија вратио са овим конзервама 
више није било, рекао сам да то преда овим женама, отишли смо до 
Михајловића и ја сам испричао шта се десило, закључили смо да то остане 
тајна јер би могло, сазнање и тај који је рањен не зна о чему се ради. 
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Закључили смо да је сазнање да је пуцано у леђа могло да искомпликује 
иначе компликовану ситуацију у селу, тако да никоме нисмо рекли.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, је ли то све тачно што је потврдио 
оптужени Стојановић? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Да.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Идемо даље са питањима.  
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР: Хтео сам са сведока питам, он је био командир 
обезбеђења потпуковника Димитријевића. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не понављајте питања, све смо чули ако имате 
нешто ново.  
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР: Питање је пошто стално спомиње да су на 
састанке долазили само једна лица спомиње из «Душана Силонога», ко је 
још долазио код Димитријевића на састанке? Потсетићу Вас да сте Ви шеф 
његовог обезбеђења где сви морају поред Вас да прођу да Вам се представе 
када улазе код Димитријевића? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Имате ли у сећању ко је још, са ким се 
Димитријевић састајао? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не, Димитријевић је ишао на састанке у 
остале, где су долазили. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Тамо где је ишао, да ли имате сазнања са ким се 
састајао, то сам Вас ја и питала? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па немам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Идемо даље. 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР: Да ли сте присуствовали Ви којем састанку? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Рекао је да није. Идемо даље. 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР: Морао је да буде присутан. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ма нема коментара Вашег. 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР: Кажите ми 17.10. добро то за униформе смо рекли, 
18. ујутро где су били ваши војници? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Рекао је то, одговорио је идемо даље. 
Опт. ЗОРАН КОСИЈЕР: Немам више питања.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите пуномоћник. Нисмо завршили са 
оптуженима, пуномоћник нема питања.  
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Рекли сте нађене су касете и онда 
су приведена нека лица, какве везе имају та лица са касетама? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па претпостављам да су то касете и да су та 
лица била на тој касети.  
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Јесте то видели или сте чули да су 
та лица на касети? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па видео сам део снимка, нисам прегледао 
целу касету? 
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Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: А где си гледао ту касету? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Са Аждајом и још неким људима из «Душана 
Силног».  
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Кажеш претежно приводили људи 
из «Душана Силног» људе, јеси видео када су приводили то? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Не.  
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: А шта значи претежно, ко је још 
приводио? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па не знам ако су приведени људи неко их је 
привео. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: А ко је тебе спојио са «Душаном 
Силним»? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Ко ме је спојио са «Душаном Силним». 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Да упознао да контактираш први 
пут? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Кажем то сам рекао Петронија сам упознао у 
Товарнику. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Није Петроније «Душан Силни». Ти 
си спомињао команданта «Душана Силоног», са њим договори неки, 
састанци, акције, ко те је са њим спојио? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Покојни Аждаја, сад ми је криво што је тако 
испало. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Молим, ја ништа не чујем, гласније.  Откуд Ви у 
комуникацији са Бастом, Аждајом? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па знао сам Петронија, знао сам Аждају. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Како? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Па познавао сам их од раније. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, идемо  даље.  
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: А Бастају? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Бастају нисам, тада сам први пут видео. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  А ко те је са њим спојио? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па они, нисам сам пришао. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  Кажеш, «Душан Силни» је вршио 
чишћење. Јеси видео то? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Нисам видео. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Откуд знаш онда да је вршио 
чишћење? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Чуо сам да је вршио чишћење. Ја сам рекао 
шта сам чуо. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  Ниси тамо изјавио да си чуо, него 
кажеш да је вршио. А како називаш  то што сте ви улазили у куће? 
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Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Чишћење исто, то сам и рекао, тако сам и 
назвао. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  Где сте се хранили ви? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  У школи. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  Молим? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  У школи, била је менза у школи. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  Кажеш, послао Бастају по тенк. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Било је, кажем ти, било је речи, јер се тада 
причало, са тим човеком,.човека нити сам раније звао, нити ништа, идеја 
да се оде по, да се узме тенк, да се то очисти. То је постојала идеја, значи ја 
нисам ишао са њим, ни да он тражи од кога треба да тражи, нити на 
разговор, да ли је он разговарао са Лукићем или није. Касније ми је стигла 
повратна информација да је Лукић одбио да да један тенк. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  А од кога повратна информација? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па од ових људи из «Душана Силног». Не 
могу да се сетим сада свих, давно је било. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  Да ли ти је познато име Славко 
Ступар? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Славко Ступар? Познато ми је, али. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  А  Бата Михајловић? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па познато ми је. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  Да ли је било мртвих у Ловасу за 
то време док си био тамо? Јеси видео неког мртвог тамо? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Нисам видео ниједног мртвог. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  Јеси ли чуо да је било? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Нисам чуо да је било. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Не чујемо Вас господине Марићу, нешто шапућете 
ту. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Дајте ми одмор да пијем мало воде. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Предмет оптужења је 69 мртвих у Ловасу, Ви сте 
ту, у то време су страдали ти људи, да изузмемо ове из минског поља, да 
ли сте чули да су неки људи убијени? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ: Осим за ове друге, нисам чуо да су убијени. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Јесте чули да су неки људи затворени? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Нисам видео да су убијени. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Јесте ли чули да су неки људи затворени по неком 
подруму, да су вођени по неким шупама, гаражама, поубијани? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Чуо сам, то сам чуо и то сам рекао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  И шта чусте у вези тога? Ви штитите 
потпуковника Димитријевића, чусте ли Ви, ко то уради, ко те цивиле тамо 
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поубија и тамо сахрани? Вас је то морало да интересује због безбедности 
Димитријевића, ако ни због чега другог. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Мене. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Молим? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Не знам на које питање да одговорим. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ко је убијао те људе, јесте ли чули то? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Ко је убијао те људе? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Не знам ко их је убијао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Нисте се ни распитали у вези тога? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Нисам знао да су убијани људи. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Малопре рекосте да сте чули. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Рекао сам да сам чуо да су неки мучени и 
привођени, а да су убијани, нисам чуо. Ко је радио, не знам, нисам 
присуствовао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, идемо даље. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  :Ја колико сам разумео, Ви сте за 
то минско поље знали пре 18.-ог? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро сте разумели, то је и у истрази и данас 
причао и све. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  17.-ог увече Ви сазнајете да иду у 
чишћење. Јесте им рекли да тамо постоји минско поље, да не иду тамо? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Речено им је. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  Коме? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Када смо играли карте у школи. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Молим? 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  Не чујем ја, а камоли Ви. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да ли је свима речено? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па ја сам знао лично, моја јединица за ту 
акцију, да ли су остали. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ви сте рекли, у истрази сте рекли да сте рекли 
'Димитријевићу. Јесте рекли Дарку Перићу? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Да постоји минско поље? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Перић је знао за минско поље. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  И шта каже, где ће тамо са војском да поупадају? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Откуд ја могу да кажем Димитријевићу или 
Дарку Перићу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Молим? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па шта сам ја могао да кажем 
Димитријевићу или Дарку Перићу. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Нисте морали ништа да кажете, шта је њихов 
коментар био? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:   Ваша војска из Ваљева иде тамо, да не настрадају 
људи, шта, како? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да ли је коментарисао нешто Дарко Перић, шта ће 
да раде? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Човек није коментарисао ништа, шта ја знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  А где сте те карте видели? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Молим? 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  Карте те где сте видели што сте 
малопре споменули? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Играли карте, нисте га разумели. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Рекли сте да је дошла војна 
полиција после у Ловас, после тог догађаја. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Да. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  Зашто Вас одводе из Ловаса? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па све, дошао је Ђокић, дошла је ова војна 
поолиција и камионе и назад. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  Зашто? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Откуд знам зашто, то не знам. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  Јесу све протерали из Ловаса? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Мислим да су сви Ваљевци који су били ту, 
одведени, не знам, не знам, ја знам, ја сам рекао шта се десило мојој 
јединици. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  Знам, али јесу вам рекли зашто, 
одузимају вам оружје, терају вас, без образложења? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Ништа, у камионе, без образложења. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  Ништа у вези минског поља? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па, шушкало се међу нама да је у питању 
минско поље, али није ништа речено директно. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС:  Немам више питања, хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, изволите. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ:  Када сте Ви дошли, само да Вас 
питам, када сте дошли у Товарник? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  У Товарник, да се вратим, у Товарник сам 
дошао, када, када су кренули Ваљевци са извиђачима, овај и остали, не 
могу да се сетим датума, не могу да се сетим, нисам ни очекивао да ћу да 
идем на Товарник. 

ВР
З0

38
0



77/78 
Транскрипт аудио записа 

са главног претреса од 08. јуна 2011. године 
 
 

Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ:  Када сте Ви дошли? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па тада сам дошао са том групом. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Колико пре Ловаса, не морате датум, колико пре 
Ловаса сте дошли? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Не могу да се сетим тачно, знам да је био 
Шид, па су остали неки Ваљевци у Шиду, па хоћемо да се враћамо, нећемо 
да се враћамо, отишли у Товарник, не могу сада да се вратим у датуме. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ:  Да ли ти познајеш мене? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Виђао сам Вас. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ:  У Товарнику, Ви кажете да сте мене 
упознали у Товарнику? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  У Товарнику, да, само сте гада имали дужу 
косу, нисмо нешто, ја сам рекао да Вас знам из Товарника, јер смо се тамо- 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ:  Мене знате из Товарника? Ја Вас 
никада нисам видео. Јесте спавали тамо, ја сам долазио и упознао се са 
Вама или Ви?  
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Па упознао се са Вама. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ: Ја се Вас не сећам, никада, то Вас је 
неко неговорио. И друго, где сте ме виђали на ручку са овим Перић 
Дарком, кажете да сте ме виђали? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Причало се. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ:  Причало се? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Причало се да си са Дарком, и то на крају, 
његова јединица нека посведочи, не могу, ја сам то и рекао. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ:  Ја са човеком, бре, једном сам се 
видео у пролазу и нисам ни знао ко је тај човек. И друго, са овим 
Боксером, кажете да сам ја тамо водао неке Хрвате, да смо ја и тај Боксер. 
Исто човека не знам, и Ви кажете да сте ме видели са њим. Јесте то чули 
или видели? 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Ја сам Вам лепо рекао, за то шта се дешавало 
између тебе, Боксера и осталих, ја сам, постоје људи, војници који су 
званично били ту и имате списак, позовите њих. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ:  Да ли сте мене видели? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Рекао је да је чуо од тих војника. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ:  А да ли сте ме видели са Аждајом? 
Кажете, мене и Аждају познајете. 
Сведок МИРОЉУБ МАРИЋ:  Нисам ја никада рекао да смо ми нешто 
екстра пријатељи, ја сам рекао да Вас познајем, а Аждају сам боље знао. Са 
Симом сам био, тако да. 
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Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ:  Госпођо судија, овог човека никада 
нисам видео. Ја њега не знам и он је наговорен. Какав Дарко Перић, ја ћу 
са њим да једем, да клопам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, то је примедба. 
Опт. ПЕТРОНИЈЕ СТЕВАНОВИЋ:  Не говориш истину. 
 

Довршено сведочење. 
 
. 

Суд доноси 

Р Е Ш Е Њ Е 
 

Главни претрес СЕ ПРЕКИДА у 12,54 часова и биће настављен 
дана: 
 

09. јуна 2011. године, 
 

са почетком у 14 часова и 30 минута. 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Овог сведока Драгана Грујића који данас није 
стигао, отпустили смо још раније, јер смо видели да нећемо да завршимо, 
па ће бити накнадно испитан, а сутра идемо устаљеним редом. 
  
 Довршено. 

 
 

ЗАПИСНИЧАР                                    ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА-СУДИЈА  
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